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تولیت آســتان قدس رضوی گفت: مرحوم آقای طبســی تا پایان عمر در همان خانه طلبگی 
پیش از انقلاب زندگی کرد، به خانه خود هیچ چیز اضافه نکرد، 37 ســال ایشــان تولیت بود 
اما حتی یک ریال حق التولیه برداشــت نکرد.حجت الاسلام احمد مروی، در مراسمی که در 
ســالن همایش دانشگاه بین المللی امام  رضا )ع( برگزار شــد، در خصوص برخی انتقادات از 
دوران گذشــته آستان قدس و نسبت های اشرافی گری که گاهی برخی بکار می برند، توضیح 
داد: هیچ کس معصوم نیســت و همه گرفتار خطاهای بشــری هستم و کسی نمی تواند ادعا 
کند من بدون هیچ خطا و اشــتباهی هستم، به مدیریت های گذشته نیز انتقاداتی وارد است، 

اما در قضاوت ها باید واقع بین باشیم، متأسفانه گاهی در مورد گذشتگان به گونه ای صحبت 
می شود که گویی در خصوص دوران طاغوت سخن گفته می شود.وی با اشاره به خدمت تولید 
فقید آستان قدس رضوی، ابراز کرد: مرحوم آقای طبسی تا پایان عمر در همان خانه طلبگی 
پیش از انقلاب زندگی کرد، به خانه خود هیچ چیز اضافه نکرد، 37 سال ایشان تولیت بود اما 
حتی یک ریال حق التولیه برداشــت نکرد، در حالی که حق شرعی و قانونی اش بود. بسیاری 
از مکان ها با حق التولیه آقای طبســی ساخته شده است اما ایشان هیچ جا تابلو نزد که »من 

از حق تولیتم این محل را ساختم.« ما نباید گذشته را بطور کل نفی کنیم.

تولیت آستان قدس رضوی:
 مرحوم طبسی

 یک ریال حق التولیه 
برداشت نکرد

 بنایی: دولت توانایی تشخیص
 ثروت مردم را ندارد

ســرویس سیاست/ عضو کمیســیون عمران مجلس گفت: استفاده از شاخص های 
اطلاعاتی مردم برای قطع یارانه نقدی فاجعه بار اســت و دولت توانایی تشــخیص 
میزان درآمد و ثروت خانوار را ندارد.حمید بنایی در نشست علنی روزگذشته )دوشنبه، 
18 آذرماه( مجلس شــورای اسلامی در نطق میان دستور خود از مردم بابت حمایت 
قاطع از رهبری معظم انقلاب و نظام که مقابل اغتشاشــگران و اجیرشــدگان خارج 
از کشــور که در چند هفته اخیر صورت گرفت، سپاســگزاری کرده و گفت: خاضعانه 
در برابر بصیرت مردم و جداســازی راه خود از دشــمنان داخلــی و خارجی علیرغم 
اعتراضات به حق، سر تعظیم فرود می آورم که اینگونه پای نظام و رهبری ایستادند.
نماینده مردم گناباد و بجســتان در مجلس شورای اسلامی بر همین اساس تصریح 
کــرد: هرچند مــردم از ضعف و کم کاری واضح مســئولان در تصمیم گیری های 
اقتصادی و سیاســی و بی تدبیری و فرار از گفتگوی مســتقیم با ملت گلایه دارند و 

فراموش نمی کنند با این حال پای نظام ایستاده اند.
وی در ادامــه با بیان اینکه در مجلــس نماینده و نماینده تر نداریم و نمایندگی قائل 
به شخص بوده و قرار نیست نظر یکی از نمایندگان در سهمیه بندی و گرانی بنزین 
به پای تمامی نمایندگان نوشــته شــود، عنوان کرد: با این حال پس از قرائت پیام 
مقام معظم رهبری که فرمودند هرگونــه اقدامی درخصوص این مصوبه در مجلس 
در چارچوب مصوبات شــورای عالی امنیت ملی باشد و از آن تخطی نشده و شرایط 
حســاس کشــور مورد توجه قرار گیرد، به همین جهت نظر کارشناسان و مصوبات 
مربوطه در این خصوص را پذیرفتیم و همپای دولت در جهت ایجاد قوانینی که باعث 
کنترل هرچه بهتر گرانی شــود، تلاش می کنیم اما یادمان نمی رود اگر دوراندیشی 
و جوانمردی رهبر معظم انقلاب نبود معلوم نبود دولت چگونه می خواســت موضوع 

را مدیریت کند.
بنایی در ادامه با بیان اینکه پس از ســهمیه بندی بنزین مقرر شــد به ازای افزایش 
درآمد حاصل از این افزایش یارانه معیشتی به دهک های پایین پرداخت شود، اظهار 
داشت: بر اساس گزارش ها بسیاری از مردم و روستاییان که از نظر مالی در مضیقه 
هستند یارانه معیشتی دریافت نکرده اند؛ بنابراین استفاده از شاخص های اطلاعاتی 
مردم برای قطع یارانه نقدی، فاجعه بار اســت و دولت توانایی تشخیص میزان درآمد 

و ثروت خانوار را ندارد.
ایــن نماینده مردم در مجلس دهم ادامه داد: شــاخص هــای مدنظر وزارت کار نه 
تنها ملاک مناســبی برای پرداخت یارانه معیشتی نیست بلکه دولت نیز نباید به این 

شاخص ها استناد کرده و یارانه نقدی مردم را بر اساس آن حذف کند.
وی اضافه کرد: مردم لایق این هســتند که با تواضع به آنها خدمت کنیم اما ما این 
توجه به قشــر محروم را نمــی بینیم و از آن طرف به یکبــاره در اخبار می خوانیم 
 که دولت خواســتار اســتمرار معافیت مالیاتی اصحاب هنر و رسانه شده است اما اگر 
می خواهیــد معافیت مالیاتی را برای هنرمندان برقرار کنید برای آنهایی برقرار کنید 
 که در دل شهرها به دور از امکانات و اعتبارات در حال خدمت به شهر و کشور خود 

هستند.

اقدامیدرمسیرتنشزدایی
آیاتبادلزندانیان،مقدمهازسرگیریگفتگوهابینایرانوآمریکاست؟

روز شــنبه، در اقدامــی که احتمالا 
نشــان دهنده اولین اقدام عملی در 
مسیر تنش زدایی میان ایران و آمریکا 
اســت، دو زندانی با وساطت سوئیس 
میان دو کشور مبادله شدند. زندانیان دو 
طرف در شهر زوریخ سوئیس، با حضور 
دیپلمات های بلندپایــه ایران و آمریکا 
مبادله شدند. وزارت امور خارجه ایران، 
در بیانیه ای اعلام کرد دکتر مســعود 
سلیمانی، استاد دانشگاه های ایران، که 
به مدت بیش از یک ســال به اتهام دور زدن تحریم های 
آمریکا در این کشور زندانی بود، در یک فرآیند دیپلماتیک 
با همکاری دولت ســوئیس آزاد شد. محمدجواد ظریف، 
وزیر امور خارجه ایران، شخصا به سوئیس رفت و زندانی 
ایرانی را در زوریخ تحویل گرفت. از سوی دیگر، کاخ سفید 
با صدور بیانیه ای از آزادی ژیــو وانگ، زندانی آمریکایی 
در ایران، خبر داد و از دولت ســوئیس به خاطر وســاطت 
در این زمینه تشــکر و قدر دانی کرد. وانگ و سلیمانی در 
شهر زوریخ مبادله شــدند. از جانب آمریکا، برایان هوک، 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران، وانگ را تحویل گرفت. 
دولت های ایران و آمریکا در حالی اقدام به تبادل زندانیان 
کردند که در دو سال گذشته، روابط به شدت خصمانه ای 
داشته اند. کاخ سفید با خروج یکجانبه از برنامه جامع اقدام 
مشترک )برجام( و اعمال دوباره »قوی ترین تحریم های 
تاریخ« علیه ایران، عملا رویکرد تعاملی دولت باراک اوباما 
در مقابل ایران را کاملا تغییر داد و موج تازه ای از فشار های 
سیاســی، اقتصادی و دیپلماتیک را علیه این کشور آغاز 
کــرد که به »کارزار فشــار حداکثری« معروف شــد. در 
ادامــه همین کارزار، آمریکا از ماه مــه 2019، در اقدامی 
بی ســابقه، تمام صادرات نفت ایران را تحریم کرد. از آن 
زمان تاکنون، تنش ها میان دو کشــور به شکل تصاعدی 
در حال اوج گیری بود. کشــور های زیادی میان تهران و 
واشنگتن میانجیگری کردند، ولی هیچکدام نتوانستند از 
شــدت تنش ها میان دو طرف بکاهند. جدای از این، در 
یک ماه گذشــته، روابط ایران و اروپا هم تنش آلود شــده 
اســت. اروپایی ها بدون اینکــه کاری جدی برای جبران 
خســارت های اقتصادی ایران انجام دهند، از این کشور 

می خواهند به طور کامل به برجام پایبند باشــد و تهدید 
می کنند که اگر ایران روند توقف اجرای تعهدات برجامی 
را ادامه دهد، تحریم های بین المللی ســازمان ملل علیه 
آن بازخواهند گشــت. در چنین شرایطی ایران و آمریکا، 
در اقدامی که ممکن اســت اروپایی ها را غافلگیر کند، دو 
زندانی را مبادله کردند. پرسشی که هم اکنون مطرح شده 
این است که آیا تبادل زندانیان، مقدمه از سرگیری گفتگو ها 
درباره ســایر موضوعات است یا نه. اهمیت این سوال در 
این است که در محافل رسانه ای و تحلیلی، معمولا تبادل 
زندانیان میان ایران و آمریکا به عنوان مقدمه ای برای آغاز 
گفتگو های جدی میان تهران و واشنگتن ارزیابی می شود. 
فعلا به این زودی نمی توان به این پرســش پاسخ قاطعی 
داد. امــا تحرکات و اظهارات دو طــرف منازعه )ایران و 
آمریکا( نشــان می دهد که از سر گیری گفتگو یا حداقل 
تنش زدایی میان دو طرف بعید نیســت. از جانب آمریکا، 
ابتدا مایک پمپئو، وزیر خارجه این کشور، که طراح اصلی 
کارزار فشــار حداکثری به شمار می رود، در اقدامی نادر از 
اقدام »ســازنده« دولت ایران در موضوع تبادل زندانیان 
سخن گفت. رئیس پمپئو، دونالد ترامپ، پا را از این فراتر 
گذاشته و ضمن تشکر از ایران، امضای توافق با این کشور 
را هم امکان پذیر دانست. رئیس جمهور آمریکا در توئیتی 
با اشاره به بازگشت وانگ به آمریکا، نوشت: »از ایران به 
خاطر مذاکره بســیار منصفانه تشکر می کنم. می بینید، ما 
می توانیم با هم توافق امضا کنیم!«علاوه بر این، یک مقام 
بلندپایــه آمریکایی در گفتگو با خبرنگاران ابراز امیدواری 
کرده که آزادی وانگ »به موفقیت بیشتر با ایران« منجر 
شود. این مقام گفته امیدوار است که آزادی وانگ نشانه ای 

از تمایل ایران به بررســی کل رابطه اش با آمریکا باشد. 
افزون بر این، مقام یادشده، اعلام کرده ترامپ برای دیدار 
بدون پیش شــرط با مقامات ایران آماده اســت. از سوی 
دیگر، دولت ایران نیز تحرکاتــی انجام داده که ظاهرا از 
تمایل تهران به تنش زدایی با آمریکا حکایت دارد. علاوه 
بر آزادی وانگ، که با تصویب شورای عالی امنیت ملی و 
موافقت نهاد هــای قضایی و امنیتی ایران صورت گرفت، 
دولت ایران برای احیای نقش ژاپن در آرام کردن تنش ها 
در منطقه تلاش می کند. ســه شنبه هفته گذشته، عباس 
عراقچی، معاون وزیر امور خارجه، به عنوان فرستاده ویژه 
رئیس جمهور ایران، به ژاپن رفت و به نخســت وزیر این 
کشور اطلاع داد که حسن روحانی مایل است در روز های 
آینده به ژاپن ســفر کند. روزنامه ژاپن تایمز در گزارشی 
اختصاصی به نقل از منابع دیپلماتیک اعلام کرد آمریکا با 
سفر روحانی به ژاپن موافقت کرده و از این کشور خواسته 
اســت که نتایج این ســفر را به اطلاع واشنگتن برساند. 
امری که گمانه مرتبط بودن سفر روحانی با وساطت ژاپن 
میان ایران و آمریکا را تقویت می کند. این سفر در واقع در 
ادامه تحرکات دیپلماتیک توکیو برای آرام کردن تنش ها 
میان تهران و واشــنگتن صورت می گیرد. شینزو آبه، در 
ژوئن گذشــته، با هدف انتقال پیام دونالد ترامپ به سران 
ایران، به تهران ســفر کرد، اما مقامــات ایران از پذیرش 
این پیام امتناع کردند. در نتیجه، وســاطت وی به جایی 
نرســید. اکنون، با تبادل زندانیان میان ایران و آمریکا، به 
نظر می  رسد وساطت ژاپن جان تازه ای گرفت. اما همه این 
تحولات تا چه اندازه امکان موفقیت دارد؟ واضح است که 
تحرکات دیپلماتیک میان ایران و آمریکا بار دیگر شدت 

گرفته، ولی هنوز در مرحله مقدماتی است. در حال حاضر 
به سختی می توان چشــم انداز دقیق و واضحی از آینده 
تحولات ترسیم کرد. چون از یک طرف، ایران به تدریج 
به تعامل روی می آورد و ظاهرا تصمیم گیران ایران بر این 
امر اجماع کرده اند. ولی از طرف دیگر، در آمریکا اجماعی 
بر ســر تعامل با ایران دیده نمی شــود. ترامپ صریحا به 
گفتگو و امضای توافق با ایران متمایل شــده، ولی ظاهرا 
پمپئو هنوز تردید دارد. هرچند که با ادبیاتی حساب شــده، 
از »ســازنده بــودن دولت ایران در ایــن موضوع )تبادل 
زندانیان(« ابراز خرسندی کرده است. مقامات آمریکا سعی 
کرده اند تبادل زندانیان را کم اهمیت نشان دهند. از دیدگاه 
آنها، آمریکا در این تبادل هزینه کمی پرداخت کرد، چون 
قرار بود دکتر سلیمانی یک ماه دیگر آزاد شود. یک مقام 
آمریکایی به نیویورک تایمز گفت: وقتی چند هفته پیش 
پمپئو متوجه شد که سلیمانی قرار است طبق روال قضایی 
به زودی آزاد شود، به این فکر افتاد که آمریکا از آزادی او، 
»چیزی به دست آورد.« گذشته از این، یک مقام بلندپایه 
آمریکایی هم در واکنش به آزادی وانگ به رسانه ها گفته 
کارزار فشــار حداکثری کاخ سفید علیه ایران بسیار موثر 
بوده و بــه همین دلیل وانگ آزاد شــد. چنین دیدگاهی 
می تواند حاکی از عدم جدیت دولت آمریکا در پیگیری راه 
حل های دیپلماتیک با ایران باشد. با این حال باید دانست 
که اختلاف نظر درباره ایران در دولت آمریکا چیز جدیدی 
نیســت. همواره برخی مقامات با تعامل با ایران مخالفت 
می کنند. اما تصمیم گیر نهایی ترامپ است. چنانچه ژاپن 
به دونالــد ترامپ اطلاع دهد که ایران به تعامل و گفتگو 
متمایل شده اســت، عناصر مخالف در دولت وی ممکن 
اســت در نهایت مجبور شــوند که با تعامل با ایران کنار 
بیایند. به هر حال، ترامپ نشــان داده که هیچ مخالفتی 
از مقامات دولتش را برنمی تابد و تا به حال، کسانی که با 
تصمیمات او مخالفت کرده اند شغل خود را از دست داده اند. 
از همین رو، احتمال موفقیت تحولات جدید فیمابین ایران 
و آمریکا این بار بیشــتر اســت. خصوصا کــه ترامپ در 
آستانه انتخابات ریاست جمهوری آمریکا به یک دستاورد 
خارجی نیاز مبرمی دارد. با این حال، برای فهمیدن نتایج 
 نهایی، باید منتظر سفر روحانی به ژاپن در روزهای آینده 

ماند. 

خبر

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر 
به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر 
رای شــماره 139860306013001704 مورخ 1398/7/17هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم  نصرت عصفوری فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب 
منزل به مساحت 246/13 متر مربع از پلاک شماره 838 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد بخش یک حوزه ثبت 
ملک گناباد خریداری شده مع الواسطه از غلامرضا عصفوری و محمد حاجی پور مالکین رسمی محرز گردیده است، لذا به 
موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه و محلی/ کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید  اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض درمهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی، محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 98/9/4 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/9/19

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد
************************************

511/2هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)4824(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر 
رای شــماره 139860306005004824 مورخ 98/08/18  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم مینا بازوبندی فرزند علی اکبر نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
101 مترمربع از پلاک شــماره 33 فرعی از 48 اصلی واقع در اراضی باغنو بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از 
مالک رسمی اقای احمد رئیسی فرزند علی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/04 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/09/19   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

******************************************
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)4996(/5113

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شــماره 139860306005004996 مورخ 98/08/27  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد 
ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای رضا بوژمهرانی فرزند محمد نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان از پلاک 
شماره 246 فرعی از 231 اصلی به مساحت 72/45 متر مربع واقع در اراضی مرتضی اباد بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالک رسمی اقای براتعلی خواسته محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/04 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/09/19   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

****************************************
مفقودی

برگ ســبز خودرو ســواری پژو 405 مدل 1389 به شــماره پلاک 351 ی 18 ایران 36  شــماره موتور 12489044366 
 شــماره شاســی NAAM11CA7AK617196  بــه نام فاطمه ســرور عظیمی مفقــود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

میباشد.

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)5000(/5114
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر 
رای شــماره 139860306005005000 مورخ 98/08/27  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم اکرم قربانی دهنوی فرزند محمدعلی نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 83/95 مترمربع از پلاک شماره 129 فرعی از 36 اصلی واقع در اراضی گذر بوجخکی بخش 12 حوزه ثبت ملک 
نیشــابور خریداری از مالک رسمی اقای محمدکاظم مصدق نیشابوری محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 
روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/04 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/09/19   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
********************************************

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)4849(/5115
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139860306005004849 مورخ 98/08/19  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات 
مالکانه و بلامعارض آقای محمد حاجی بیگلو فرزند حسین نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 4843/70 مترمربع از 
پلاک شماره 73 اصلی واقع در مزرعه و قنات اندراب بخش 6 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی 
محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه 
مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/04 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/09/19   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
******************************************

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)5349(511/6
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بلامعارض انان محرز و رای لازم صادر گردیده است جهت اطلاع عموم به شرح ذیل اگهی می گردد: املاک متقاضیان واقع 
در حوزه ثبتی نیشابور بخش 12 پلاک 51 اصلی 1( 14 فرعی خانم فاطمه اصفهانیان فرزند احمد نسبت به ششدانگ یکباب 
مغازه به مساحت 18/70 مترمربع واقع در اراضی کریم اباد خریداری از مالک رسمی اقای عباس وثوقی فرزند اکبر برابر رای 
شماره 139860306005005349- 2( 14 فرعی خانم فاطمه اصفهانیان فرزند احمد نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 96/60 مترمربع واقع در اراضی کریم اباد خریداری از مالک رسمی اقای عباس وثوقی فرزند اکبر برابر رای شماره 
139860306005005350 .لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی است 
برابر ماده 13 آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از 
تنظیم اظهارنامه حاوی تحدیدحدود مراتب را در اولین اگهی نوبتی و تحدیدحدود بصورت همزمان به اطلاع عموم می رساند 
و نسبت به املاک در جریان و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدیدحدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. 

تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/19 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/10/04   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
***************************-*

مفقودی)نوبتدوم(
گواهی موقت کاردانی آموزش ابتدایی اینجانب مومنه قلندری به شــماره ملی 0720177596 از دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

تربت جام مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
511/7)5348(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 1390/09/20 و برابر رای شــماره 139860306005005348 مورخ 98/09/11  هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای محمد کاملی فرزند غلامعلی 
نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مســاحت 250/30 مترمربع از پلاک شماره 248 فرعی از 105 اصلی 
واقع در اراضی سنجلیه بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم فرنگیس ساداتی فرزند 
محمدرضا محرز گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/19 

تاریخ انتشار نوبت دوم 98/10/04  
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

*****************************************
511/8هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند

رسمی)5343(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
1390/09/20 و برابر رای شــماره 139860306005005343 مــورخ 98/09/11  هیات اول موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای داود معتمدی فرزند برات نسبت به 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 206/04 مترمربع از پلاک شماره 171 فرعی از 15 اصلی واقع در اراضی 
گذرلنج اباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی اقای برات معتمدی محرز گردیده است.
لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه 
مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/19 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/10/04  
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

مفقودی
اینجانــب جواد طالبــی مالک خودرو پژو پارس tu5 به شــماره شــهربانی71س126 ایران 74 شــماره بدنه 
NAAN11FC2DK661755 وشماره موتور 149B0011982 بعلت فقدان اسناد فروش تقاضای رونوشت المثنی 
اســناد مذکور را نمود است لذا چنانچه هر کس ادعایی در مورد خودروی مذکور دارد ظرف مدت10 روز به دفتر 
حقوقی سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه نمایید. بدیهی است پس 

از انقضای مهلت مزبور طبق ضوابط مقرر اقدام خواهد شد.
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جای خالی آمار در حوزه تولید پوشاک مشهد
این روزها گزاره ای از ســوی برخی از فعالان عرصه پوشــاک به 
گوش می رسد مبنی بر اینکه مشهد، دومین قطب تولید پوشاک 
کشــور است. این در حالی است که واقعیت های ملموس بازار 
پوشــاک، تفاوت و فاصله معناداری با ایــن گزاره دارد و بنظر 
می رســد که تحقیق و بررســی جامعی در تولید گزاره مذکور، 
صورت نگرفته اســت. تولیدکنندگان پوشــاک به طور کلی در دو 
حوزه صنعتی و صنفی فعالیت می کنند. البته در این میان، فعالان 
صنعت نســاجی نیز حضور دارند که در این نوشتار، از بیان آمار و 

ضعیت آن ها برای سهولت در بررسی، صرف نظر خواهیم کرد.
براســاس آمار منتشر شده از ســوی متولیان صنف تولید پوشاک 
مشــهد، 1500 تا 2000 واحد تولیدکننده پوشــاک بدون اینکه در 
دسته بندی مشخصی قرار بگیرند، دارای پروانه کسب هستند؛ هر 
چند که تقریب قائل شــدن برای 500 واحدف آن هم در این مقیاس خود از عجایب 

و نشان دهنده دقیق نبودن آمار و اعداد است.
با یک تحقیق میدانی، شــاهد حضور واحدهای تولیدی متعددی خواهیم بود که به 
صورت زیرزمینی و بدون پروانه کســب در حال فعالیت هستند که در آمار مذکور نیز 

مورد محاسبه قرار نگرفته اند.
به عبارتی دیگر، پازل آماری تولید پوشــاک مشهد ناقص تر از آن است که بخواهد 
استدلال محکمه پسند و قابل قبولی بیان کند تا همگان به جایگاه دوم این شهر در 

تولید پوشاک کشور ایمان بیاورند.
از سویی دیگر ســه اتحادیه مرتبط با حوزه تولید پوشاک در مشهد فعالیت دارند که 
فاقد بانک اطلاعاتی شفاف و جامع هستند. نبود این بانک اطلاعاتی هم متاثر از دو 
عامل اســت: نخســت اینکه این اتحادیه ها فاقد توانایی و امکانات لازم برای جمع 
آوری آمار و اطلاعات به روز هســتند. دوم آن که تولیدکنندگان با توجه به شــرایط 
نابســامان اقتصادی و ترس از پرداخت مالیات بیشــتر، حاضر بــه ارائه آمار واقعی 

شاغلان کارگاهی و ظرفیت تولید خویش نیستند.
لازم به ذکر اســت که مشــهد در ســال گذشــته، میزبان نمایشــگاه تخصصی 
تولیدکنندگان پوشاک بود که تعداد شرکت کنندگان در آن، به 20 واحد تولیدی هم 
نمی رســید. پس با این اوصاف، چگونه برخی متولیان صنف تولید پوشاک این شهر 
مدعی فعالیت 1500 تا 2000  واحد تولیدی هســتند؟ در این نمایشــگاه حتی رد و 
نشانی از برندهای قدیمی و نوستالژیک پوشاک مشهد هم به چشم نمی خورد. رشد 
قارچ گونه واحدهای غیرقانونی، فقدان قوانین شفاف و کارآمد در حوزه کارفرمایی و 
کارآفرینی، نبود بســته های حمایتی جامع از کارآفرینان و ... را می توان از محوری 
ترین عواملی دانســت که در غیبت برندهای مطرح و اصیل مشهد نقش داشته اند. 
البته این غیبت، تنها منحصر به عوامل فوق نمی شود و بدون شک بلایای سهمگین 
تری بر ســر برندهای نوستالژیک پوشاک مشــهد نازل شده که این چنین از حضور 
در جشــنواره ها، نمایشــگاه ها و دیگر رویدادهای این حوزه گریــزان اند. بلایایی 
 کــه با وجود نبود آمار جامع از حوزه تولید پوشــاک، امکان تکرارشــان دور از ذهن

 نیست.

درحاشیهبودجه99؛

دستصداوسیمادرجیبصندوقتوسعهملی
صندوق توســعه ملــی ایران یک 
نهــاد حکومتی اســت که نقش 
صندوق ثروت ملی ایران را دارد. 
حساب ذخیره ارزی اهدافی نظیر 
ایجاد ثبات در میــزان درآمدهای 
حاصل از فــروش نفت خام، تبدیل 
دارایی های حاصــل از فروش نفت 
خام به دیگر انــواع ذخایرو کاهش 
تلاطم هــای ارزی دارد.بر اســاس 
قوانین برنامه سوم و چهارم توسعه، 
دولت در صورتی مجاز به برداشت از 
این حســاب است، که درآمد ارزی حاصل از صادرات 
نفت خام نســبت به ارقام پیش بینی شده کاهش پیدا 
کند. همچنین برداشــت از حساب ذخیره ارزی برای 
تأمین کسری ناشی از عواید غیرنفتی بودجه عمومی 

ممنوع است.
سهم صندوق توسعه ملی از بودجه 99 واقعی 

نیست
طبق قانون باید سالانه سهمی از درآمدهای نفتی به 
صندوق توسعه ملی واریز شــود که در قانون برنامه 
پنجم، این رقم 20 درصد تعیین شــد و باید سالانه تا 
سه درصد به آن اضافه می شــد، اما در قانون برنامه 
ششم توســعه کف رقم واریزی 30 درصد شد و باید 

در ادامه هر سال دو درصد به این رقم اضافه شود.
 آنچه طی این سال ها اتفاق افتاده با توجه به کاهش 
درآمدهای نفتی و کمبود منابع دولت، ســهم صندوق 
توســعه ملی نیز به روال قانونی پرداخت نشده است. 
این در حالی است که دولت برای سال آینده پیشنهاد 
واریز 20 درصد از درآمد نفت را به صندوق توســعه 
ملی مطرح کرده اســت.در سال جاری نیز 20 درصد 
از منابع نفتی به صندوق توســعه ملی واریز می شود، 
در حالی که این رقم در سال اول اجرای برنامه ششم 
توسعه که سال 1396 بود باید 30 درصد، سال 1397 
حدود 32 و در ســال جاری به 34 درصد می رسید که 

در سال آینده 36 درصد باشد.
از منابع نفتی ســال آینده در کنار 20 درصد صندوق 
توسعه ملی 14.5 درصد برای شرکت ملی نفت ایران 

از کل صادرات نفت خام و مایعات گازی و سهم 14.5 
درصد شــرکت های دولتی تابعه وزارت نفت از وزارت 

خالص صادرات گاز طبیعی تعیین شده است.
دولت از صندوق توسعه ملی برداشت می کند

با توجه به شــرایط خاص بین المللی در ســال های 
گذشــته و کاهش درآمدهای نفتی در برخی سال ها 
دولت با ارائه ی پیشــنهاد واریز 20 درصد و دریافت 
مجوزهــای لازم این مبلــغ را از درآمدهای نفتی به 
حســاب صندوق پرداخت کرده است. درعین حال که 
کاهش درآمدها موجب شــده تا دولت در طی سال با 
دریافت مجوزهای لازم نســبت به دریافت تسهیلات 

و برداشت از منابع صندوق توسعه ملی اقدام کند.
در این شــرایط در لایحه بودجه ســال 1399 حدود 
3.4 میلیــارد دلار برای تخصیــص 10 بخش تعیین 
شده اســت که یکی از آنها برای صداوسیما است که 

البته این تبصره در سال گذشــته و امسال در قانون 
بودجه قرار داشت.آنچه که حائز اهمیت است اینست 
کــه با توجه به گله هایی که مقــام معظم رهبری در 
رابطه با وضعیت صندوق توســعه ملی داشتند و اخیرا 
اعلام کردند کــه »صندوق بی اثر شــده و دولت ها 
همواره برای برداشــت از منابــع و دریافت مجوز آن 
درخواســت و التماس دارند«، آیا باز هم قابل توجیه 
است که از منابع صندوق برای کمبودهای منابع مالی 
برداشت شده یا این که حدود 150 میلیون یوروی آن 
سالانه به صداوســیما اختصاص پیدا کند؛ آن هم در 
شــرایطی که ریال این مبلغ قابل توجه بوده و دولت 
می تواند در مناطق محروم به کار گیرد. در عین حال 
 که در اساســنامه صندوق نیز چنیــن مصرفی وجود

 ندارد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در نشست خبری که 

طبق ســنت معمول سازمان برنامه و بودجه، یک روز 
پس از ارائــه لایحه بودجه به مجلــس، به میزبانی 
ســازمان با حضور رئیس ســازمان برنامه و بودجه و 
برخی معاونان وی برگزار شد؛ در این باره توضیح داد 
که در سال آینده حدود هشــت میلیارد دلار از منابع 
نفتی به صندوق توســعه ملی واریز خواهد شد و 16 
میلیارد دلاری که قرار است از محل مازاد صندوق در 
اختیار دولت قرار بگیرد به صورت تســهیلات خواهد 
بود.محمدباقر نوبخت در رابطه با صداوسیما نیز گفت: 
برداشــت از منابع صندوق برای صداوسیما در لایحه 
بودجه و با تصویب مجلس شورای اسلامی بوده و این 
مجوز نیز از سوی رهبری صادر شده است به هرحال 
مقام معظم رهبری به منابع صندوق بســیار حساس 
هستند و هرگونه برداشتی به طور حتم با صدور مجوز 

از سوی ایشان انجام خواهد شد.
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نخســتین عمل جراحی مغز در حالت بیداری روز دوشــنبه با حضور تیم 
جراحی دکتر کاظم قائمی در بیمارســتان رازی بیرجند انجام شــد.فوق 
تخصــص جراحی مغز و اعصاب در حاشــیه این عمــل جراحی در جمع 
خبرنــگاران گفت: عمل جراحی در حالت بیداری و با بیهوشــی موضعی 
انجام می شــود.دکتر کاظم قائمی افزود: این بیمار جوانی 19 ســاله بود 
کــه ضایعه  تومور به صورت مادرزادی در منطقــه حرکتی تکلمی مغز او 
ایجاد شــده بود همچنین امکان عمل به صورت بیهوشی برای این بیمار 

امــکان پذیر نبود.وی بیان کرد: در حین عمــل همزمان با بیمار صحبت 
می کنیــم و از او می خواهیم اندام های بدن خود را حرکت دهد، هر زمان 
که عارضه ای پیش آمد عمل متوقف می شــود تا آسیب هایی به تکلم و یا 
حرکت او وارد نشــود.قائمی با بیان اینکه امیدواریم پس از عمل عوارضی 
پیــش نیاید، تصریح کرد: اگر عارضــه ای پس از عمل پیش نیاید مریض 
پس از ســه تا چهار روز مرخص خواهد شد اما اگر دچار عارضه شود باید 

بیشتر تحت نظر باشد.

اولین عمل جراحی 
مغز در حالت بیداری 
در بیرجند

معاون وزیر دادگســتری و دبیر مرجع ملی کنوانســیون 
حقوق کودک گفــت: تولیت آمــوزش و پرورش برای 
کودکان و نوجوانان با وزارت آموزش و پرورش اســت، 
اما به نظر می رســد قدرت مافیای کمک آموزشــی در 
کشور، برنامه های آموزش و پرورش و مدارس را تحت 
الشعاع خود قرار داده است.به گزارش روز دوشنبه وزارت 
دادگستری، محمود عباسی در دومین نشست تخصصی 
کودکان ایران، وضع موجود و سیاســت های دوســتدار 
کودک که به موضوع آموزش، تربیت و آینده اختصاص 
داشت، با اشــاره به احصای چالش های استانی حقوق 
کودک، بازماندگــی از تحصیل را چالــش بزرگ همه 

اســتان ها برشــمرد و گفت: کودک امروز را نمی توان 
بــا برنامه های دیروز برای فــردا تربیت کرد.وی افزود: 
متأسفانه برنامه منسجم و سیاست روشنی در امر آموزش 
در مهدکــودک ها و حتی در مدارس وجود ندارد و نظام 
تحول آموزش و پرورش نیز چشــم انداز روشنی فراروی 
جامعه قرار نداده اســت؛ در حالی که امر آموزش آن هم 
در ســطح ابتدایی و متوسطه برای کودکان باید هدفمند 

باشد.
دبیــر مرجع ملــی کنوانســیون حقوق کــودک اظهار 
داشت: در برخی اســتان های محروم از جمله سیستان 
و بلوچســتان وضع آموزش و فقر بســیار اسف بار است 

و حتی در برخی از اســتان های تقریبــاً برخوردار مانند 
استان گلستان نیز با چالش جدی بازماندگی از تحصیل 
مواجه هستیم.عباسی خاطرنشــان کرد: مدیریت آسیب 
هــای اجتماعی که کودکان را تهدیــد می کند یکی از 
برنامه های اساســی ما در مرجع ملی کنوانسیون حقوق 
کودک اســت و انســداد مبادی تحصیلی در صدر این 
برنامــه ها قرار دارد.دبیر مرجع ملی کنوانســیون حقوق 
کودک حمایت همه جانبه دولت در این زمینه ها را لازم 
اما کافی ندانســت و اضافه کرد: خیّران و سازمان های 
مردم نهــاد در این زمینه باید به یاری دولت بشــتابند.
عباسی بر هماهنگی بین دستگاه ها و نظارت بر فعالیت 

ها آنهــا همچنین پایش حقوق کودک در ســطح ملی 
اشاره کرد و گفت: به زودی گزارش شش ماهه نخست 
پایش حقوق کودک در شــورای هماهنگی مرجع ملی 
کنوانســیون حقوق کودک طرح و در صورت تصویب به 

اطلاع مسئولان و مردم خواهد رسید.

تحت الشعاع قرار دادن برنامه های آموزش و پرورش توسط مافیای کمک آموزشی

»صبحامروز«ازتببالایعملهایزیباییدربینزنانگزارشمیدهد؛

زیرتیغ
این روزهــا در هر جمع دوســتانه و 
چندین  بگیری  قــرار  که  فامیلی 
نفر از عمل های زیبایی که انجام 
می دهنــد تعریــف کــرده و این 
اعمال به نوعی فخر فروشی تبدیل 
شده است و اگرچه شاید تغییر زیادی 
پس از عمل نداشــته باشــند اما از 
کردند.نوارهای  تغییر  بسیار  خود  نظر 
چسب ســفید روی بینی زنان و حتی 
مردان ایرانی، این روزها به صحنه ای 
معمول در کوچه و خیابان بدل شــده 
اســت. اما دلیل این همه مراجعه بــه تیغ جراحی برای 

تغییر ظاهر چیست؟
جراحــی زیبایی، امروزه به پدیده ای رایج تبدیل شــده 
اســت و گروهی از زنــان امروزی جراحــی زیبایی را 
به عنوان بخشــی از زندگی خــود می پذیرند و تمایل 
به انجام چنین جراحی هایــی دارند. اگرچه آمار دقیقی 
از جراحی زیبایی در کشــور ما در دسترس نیست، اما 
به طورکلی ایران یکی از کشــورهایی است که میزان 
جراحی زیبایی در آن بالا اســت. در این میان، کشــور 
مــا ازنظر تعداد جراحی های زیبایــی بینی در دنیا مقام 
اول را دارد و پایتخــت جراحــی بینی جهــان نامیده 
شــده اســت!به اعتقاد پژوهشــگران، دلایل بسیاری 
برای افزایش آمار جراحی زیبایی در نظر گرفته شــده 
اســت، اما همه گیر شدن جراحی زیبایی نشان می دهد 
که بخشــی از افزایش نرخ جراحی زیبایی، به نگرش 
مثبت به جراحی به عنوان روشــی بــرای ارتقای ظاهر 
بازمی گردد. متخصصین می گویند نگرش مثبت نسبت 
به جراحی زیبایی، بیشــتر در افرادی دیده می شود که 
نارضایتی بدنی بیشتری را تجربه می کنند و نارضایتی 
بدنی نیز مســتقیماً با انتخاب جراحی زیبایی و نگرش 
مثبت نســبت به آن مرتبط است.جدیدترین آمارها خبر 
از افزایش میزان اقدام به جراحی زیبایی در زنان را می 
دهد، اما دلایل تمایل زنان به جراحی زیبایی چیست؟

خروج بدن از حالت شخصی و تبدیل ان به 
اجتماعی

 مدرنیته، رشــد ســالمندی، فــرد گرایــی و افزایش 

تکنولوژی شــرایطی را ایجاد کرده اســت که به قول 
جامعه شناســان امروز دیگر »بدن طبیعی« جای خود 
را بــه »بدن اجتماعی« داده اســت. همگان به ظواهر 
خود اهمیت می دهند و نتایج تحقیقات متعدد نشــان 
داده است که زیبایی و ظاهر آراسته رابطه تنگاتنگی با 

اعتماد به نفس افراد در جامعه دارد.
تاثیر رسانه ها در افزایش عمل زیبایی

از طرف دیگر علم پزشکی به یافته های زیادی رسیده 
است، رســانه هایی مانند ماهوراه و تلویزیون افراد را با 
شــرایطی روبرو کرده است که قبلا امکان رویارویی با 
آن نبوده اســت. همه اینها باعث شده است که تمایل 
به جراحی زیبایی در جامعه ایران افزایش قابل توجهی 

داشته باشد.
آمار ۶۰درصدی عمل بینی بین عمل های زیبایی

بــه طوریکــه بر اســاس پژوهش صــورت گرفته در 
دانشــکده علوم اجتماعی واحد علوم تحقیقات تهران 
دانشــگاه آزاد اسلامی از میان 426 زن تهرانی بیش از 
15 درصد از آنان تا کنون عمل جراحی زیبایی را تجربه 
کرده اند که بیش 60 درصــد آن را عمل جراحی بینی 

تشکیل داده است.
این پژوهش به بررســی شیوع جراحی زیبایی در زنان 
تهرانی و همچنیــن پی بردن به عوامل موثر بر تمایل 
به جراحی زیبایی 426 زن تهران صورت گرفته است. 

حدود 61 درصد از شــرکت کننــدگان در این پژوهش 
دارای مدرک کارشناسسی بوده اند و اکثر افراد جراحی 
شــده زیر 25 ســال و مجرد بوده اند. همچنین 45.5 
درصد ایشــان دارای پایگاه طبقاتی متوســط و 37.9 
درصد دارای پایگاه طبقاتی بالا و 16.7 درصد در پایگاه 

طبقاتی پایین قرار داشتند.
در نمونه مورد مطالعه 15.5 درصد از زنان عمل جراحی 
را در یک یا چند عضو خود تجربه کرده اند که اکثریت 
غالب را یعنی 62.4 درصد را جراحی بینی تشکیل می 

دهد.
زنانی که اعتماد به نفس دارند، کمتر جراحی زیبایی 

می کنند
از سوی دیگر بر اســاس آزمون صورت گرفته در این 
پژوهــش ارتباط گرایش به جراحــی زیبایی با تصویر 
منفــی از بدن ، اعتمــاد به نفس، رضایــت مندی از 
زندگی ، فشار های اجتماعی و باورها و گرایش مذهبی 
مشاهده می شــود. در تحلیل ارتباط بین تصویر منفی 
از بدن زنانی که تصویر منفی نسبت به بدن خود دارند 
بیشــتر تمایل دارند تا در بدن خــود تغییراتی از طریق 
جراحی ایجاد کنند. از سوی دیگر در تحلیل اثر اعتماد 
به نفس بر تمایل به جراحی زیبایی ملاحظه می شــود 
که زنانی که اعتماد به نفس بالاتری دارند کمتر تمایل 

به انجام دادن جراحی زیبایی دارند.

زنان و مساله زیبایی
یک دانشــجوی دکتری مطالعات زنــان می گوید: در 
جامعه مدرن پروسه دیده شــدن برخی از اجزای بدن 
در زیست مدرن شهری که در معرض دید دیگران قرار 

دارد، به مسئله  قابل توجه بدل شده است. 
به گزارش صبح امروز محدثه مهرابی زاده در خصوص 
زنان و مســاله زیبایــی می افزاید:نمایش بدن به مثابۀ 
یــک کالای شــیک و قابــل عرضه متأثــر از درکی 
شده که به عنوان »زیباییِ اســتاندارد شده« از طریق 
عوامل متعدد در جامعه رواج یافته اســت؛ شــرایطی 
که گفتمان های پزشــکی مربوط به زیبایی و تفاســیر 
زیبایی شناســانه از بــدن را به یکدیگر گــره زده و به 
 شــیوع درک »بدنِ کالایی شده« در جامعه منجر شده

 است.
تصویرسازی اشتباه از بدن ایده آل

وی تصریــح می کند: در واقع زنان بیش از آنکه زیبایی 
را در بــدن خود تصور کنند تحــت تاثیر تصویر ذهنی 
از بدن ایده آل قرار گرفته اند که فرهنگ به آن شــکل 
داده اســت، آنها تحت تاثیر این تصویر است که خود را 
به تصویر می کشــند. مهرابی زاده اظهار می کند: از این 
رو اشــتغال ذهنی وسواس گونه زنان نسبت به ظاهر و 
زیبایی یکی از مشکلات جامعه امروزی به شمار می رود 
و بسیاری از جراحی های زیبایی با هدف کسب رضایت 
از ظاهر و به دســت آوردن زیبایی انجام می شود.وی 
ادامه می دهد:  نتایج پژوهشــهای میدانی نشان دهنده 
این نکته اســت زنان علاوه بر داشتن گزاره های ذهنی 
برای انجــام جراحی زیبایــی تحت تاثیــر گزاره های 

ساختاری نیز قرار دارند. 
این دانشــجوی دکتری بیان می کند: در نتیجه اگر چه 
زنان در انجام عمل های زیبایی دارای عاملیت هســتند 
و با اختیار خــود این عمل ها را انجام می دهند در عین 
حال نمی توان نقش جامعه و گروه های مرجع را نادیده 
گرفــت. وی تبیین می کند: فرد تحــت تاثیر جامعه و 
جامعه تحت تاثیر فرهنگ اســت که مبادرت به ساخت 
بدن اجتماعی می کند. در واقع باید گفت میان انتخاب 
بــه جراحی زیبایی و عاملیت نوعی ارتباط متقابل و بده 

بستان وجود دارد.

 ساخت۷۲۶ کلاس درس توسط 
خیرین مدرسه ساز

مدیرکل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس استان خراسان رضوی گفت: هم اکنون 
726 کلاس درس در این استان توسط خیّرین مدرسه ساز در حال ساخت است و این 
استان از نظر ساخت طرح های آموزشی خیرساز رتبه نخست کشور را در اختیار دارد.
به نقل از ایرنا جاســم حسین پور افزود: خوشبختانه مشــارکت خیرین در این زمینه 
بســیار زیاد است و نخســتین مجمع خیرین مدرسه ساز کشور نیز در سال 1377 در 
خراسان راه اندازی شد.وی اضافه کرد: در مهر ماه امسال هزار و 204 کلاس درس 
به فضاهای آموزشــی در خراسان رضوی افزوده شــد که از این شمار ،602 کلاس 
درس توســط نیکوکاران مدرسه ساز ساخته شــده است. مدیرکل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس اســتان خراسان رضوی گفت: خراســان رضوی بیش از  سه هزار و 
700 خیّر و نیکوکار مدرســه ساز دارد که همواره مشارکت بسیاری در مدرسه سازی 
داشــته اند.حسین پور افزود: از ســال 77 تاکنون 21 جشنواره خیرین مدرسه ساز در 
اســتان خراســان رضوی برگزار شده است  که در آخرین جشــنواره که خرداد سال 
گذشته برگزار شد خیّرین بیش از 900 میلیارد ریال برای مدرسه سازی اهدا کردند. 
اســتان خراسان رضوی دارای 12 هزار و 500 مدرسه و بیش از یک میلیون و 300 

هزار دانش آموز است.

 
اجرای ۳هزار و ۳۲۴ طرح اشتغال از 

ابتدای امسال برای مددجویان کمیته
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( خراسان رضوی گفت: این نهاد از ابتدای امسال 
تا کنون سه هزار و 324 طرح اشتغال را برای مددجویان تحت حمایت و اقشار نیازمند 
به اجرا در آورد.حبیب الله آسوده روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: برای 
این تعداد طرح اشــتغال هزار و 60 میلیارد ریــال اعتبار از محل منابع داخلی کمیته 
امداد و بانکها در قالب تسهیلات قرض الحسنه و یا با کارمزد پایین پرداخت و هزینه 
شــده است.وی اضافه کرد: از این تعداد طرح، هزار و 570 شغل در بخش دامپروری 
، 949 شغل در بخش خدمات ، 500 شغل در بخش کشاورزی، 202 شغل در بخش 
صنعتی و معدنی و 103  شغل در بخش صنایع دستی راه اندازی و ایجاد شده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(خراســان رضوی  به ارائه آموزش های مهارتی 
تحت نظر ســازمان فنی و حرفه ای اشــاره کرد و گفت: از ابتدای امســال تا کنون 
هفت هزار و 250 نفر از آموزش های مختلف شــغلی بهره مند شــده اند که تعدادی 
پس از دریافت تســهیلات بانکی موفق به ایجاد شــغل شده اند و بخش دیگری در 
حال تشکیل پرونده هستند.آسوده افزود: امسال با رشد بیش از دو برابری تخصیص 
اعتبارات اشــتغال زایی این نهاد در استان مواجه بودیم که در صورت تحقق و جذب 

100 درصدی این اعتبارات می توان به کاهش نرخ بیکاری امیدوار بود.
هــم اکنون بیــش از 220 هزار خانوار با حدود نیم میلیون نفر جمعیت در خراســان 

رضوی زیر پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( این استان هستند.

 
افت تحصیلی دختران کلات به دنبال تعطیلی 

تنها موسسه آموزش عالی این شهرستان 
رئیس دانشگاه پیام نور کلات گفت: اگر دانشگاه پیام نور این شهرستان به عنوان تنها 
موسسه آموزش عالی کلات به دلیل نداشتن ساختمان تعطیل شود، احتمالا در آینده 

سطح تحصیلات به خصوص در میان دختران کلات افت خواهد کرد.
عباس حشــمتی در گفت وگو با ایســنا عنوان کرد: به دلیل اینکه بیشتر مردم کلات 
از نظر فرهنگی نمی پذیرند که دخترانشــان برای ادامه تحصیل چهار سال از خانواده 
جدا شــوند، در صورت تعطیلی این مرکز بســیاری از دختران نخواهند توانست ادامه 
تحصیل بدهند به همین جهت احتمالا ســطح تحصیلات آنان در آینده افت خواهد 
کرد.وی ادامه داد: در حال حاضر 80 درصد دانشجویان دانشگاه پیام نور کلات بومی 
هســتند و 70 درصد دانشــجویان بومی نیز دختر هستند به همین دلیل اگر دانشگاه 

تعطیل شود، بسیاری از آن ها طی سال های آینده نمی توانند، ادامه تحصیل بدهند.
حشمتی بیان کرد: اولتیماتوم هیئت نظارت برای تامین ساختمان مورد نیاز دانشگاه، 
تا تابستان 98 بوده که با رایزنی های صورت گرفته مقرر شد یک سال دیگر دانشجو 
پذیرش شــود؛ امســال نیز حدود 70 نفر دانشجو جذب شــدند، اما مشخص نیست 
مسئولان استان سال آینده نیز مساعدت لازم را خواهند داشت و یا پذیرش دانشجو 
متوقف می شــود.رئیس دانشگاه پیام نور کلات افزود: خوشــبختانه تعداد دانشجو در 
کلات زیاد است اما با مشکل نبود فضای آموزشی مناسب مواجهیم که باید ساختمان 

مورد نیاز طی دو سال اول تاسیس، توسط هیئت موسس تامین می شد.
وی در خصوص وضعیت اعضای هیئت علمی دانشگاه شهرستان کلات اظهار کرد: 
براســاس قانون باید به ازای هر کد رشته محل بتوانیم یک عضو هیئت علمی جذب 
کنیم، در ســال 90 یک عضو هیئت علمی برای رشته مدیریت بازرگانی جذب شده 

ولی سال های بعد برای دو رشته دیگر نتوانستیم هیئت علمی جذب نماییم.
حشــمتی افزود: به رغم اینکه برای هر ســه رشته تحصیلی باید هیئت علمی داشته 
باشــیم ولی فقط یک عضو هیئت علمی داریم، اگرچه برای افزایش رشــته منتظر 
تعیین تکلیف شدن ســاختمان نبودیم اما تا وقتی ساختمان نباشد خود وزارت علوم 
مجوز افزایش هیئت علمی و رشــته را نمی دهد.حشمتی گفت: برخلاف گذشته برای 
جذب هیئت علمی سخت گیری ها زیاد شده است، باید از طریق سامانه جذب وزارت 
علوم درخواســت جذب هیئت علمی و افزایش دانشــجو دهیم ولی یکی از ملاک ها 
داشتن فضای مناسب اســت به همین دلیل استقرار هیئت علمی در دانشگاه کلات 
تائید نمی شود.وی اظهار کرد: اگر مسئولان شهرستان مقداری اهمیت وجود دانشگاه 
را بــرای مردم تبیین کنند، بدون شــک خیران به کمک دانشــگاه خواهند آمد، اگر 

ساختمان تامین نشود بنا به قوانینی که وجود دارد، دانشگاه تعطیل می شود.

اخبار

هشدار یلدایی پلیس فتا
معاون اجتماعی پلیس فتا به مردم هشــدار داد در آستانه شب یلدا مراقب خریدهای اینترنتی باشند تا در 

دام کلاهبرداران نیافتند.
سرهنگ رامین پاشایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار انتظامی ایرنا افزود: با نزدیک شدن به شب 
یلدا، ظرفیت فضای مجازی فرصت مناسبی است تا شهروندان با استفاده از این ظرفیت، خریدهای ویژه 
این شب را از این طریق انجام دهند، بر این اساس مجرمان سایبری از عدم آگاهی کاربران سوءاستفاده 
کرده و اقدام به کلاهبرداری می کنند.وی گفت: با توجه به اینکه امروزه استفاده از فروشگاه های مجازی 
برای خرید کالا افزایش چشمگیری داشته، برخی افراد سودجو و حتی مجرمان از این بستر سوءاستفاده 
کــرده و بــا ارائه کالاهای ارزان  قیمت و با تبلیغات گســترده کذب، اقدام به کلاهبــرداری اینترنتی از 

شهروندان می کنند.
ســرهنگ پاشایی ادامه داد: صفحاتی که به طور ناخواسته در هنگام خرید اینترنتی باز می شوند و حاوی 
تبلیغات فروش کالاها به قیمت ارزان هستند، قابل اعتماد نبوده و ممکن است این صفحات جعلی باشند، 
از این رو کاربران به هیچ وجه از این ســایت ها خریــد نکرده و اطلاعات بانکی خود را در این صفحات 

وارد نکنند.
وی افزود: کاربران باید با حفظ هوشیاری، فریب تبلیغات دروغین فروش اقلام ارزان قیمت را به ویژه در 
شــبکه های اجتماعی نخورده و به گروه یا کانال هایی که قیمت اجناس آنها زیر قیمت اصلی بازار است، 
مشــکوک باشند، زیرا هر ارزانی بی دلیل نیست و ســعی کنند در صورت امکان از شبکه های اجتماعی 

خرید نکرده و از فروشگاه های معتبر خرید خود را انجام دهند.
معاون اجتماعی پلیس فتا تصریح کرد: کاربران برای خرید اقلام خود برای شب یلدا به آدرس فروشگاه 
اینترنتی دقت داشته باشند و با کلیک بر روی نماد اعتماد، اعتبار آن را به صورت مشخص بررسی کنند.
سرهنگ پاشایی گفت: هموطنان در زمان وارد کردن اطلاعات حساب بانکی خود از اصالت سایت مورد 
نظر، اطمینان حاصل کنند، زیرا کلاهبرداران اینترنتی با جعل درگاه بانک ها و طراحی صفحات جعلی یا 

همان فیشینگ اقدام به سرقت اطلاعات حساب می  کنند.

تلفات آنفولانزا به ۸۱ نفر رسید
معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: هفته گذشته 25 بیمار مبتلا به آنفلوانزا در 
کشور جان خود را از دست دادند و به این ترتیب تلفات این بیماری از اول مهر امسال به 81 نفر رسید.
علیرضا رئیســی بعد ازظهر شــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، همچنین از شیب نزولی میزان ابتلا به 

آنفلوآنزا در کشور خبر داد.
وی افزود: از روز نهم تا شانزدهم آذر امسال تعداد هشت هزار و 333 نفر از هموطنان به دلیل این بیماری 
به مراکز درمانی مراجعه کردند که نیمی از این افراد به دلیل شــدت بیماری تنفســی نیاز به بیش از دو 

روز بستری شدن در بیمارستان  داشته و بقیه با مداوای سرپایی و یا بستری موقت ترخیص شده اند.
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت گفت: متاسفانه طی هفته گذشــته تعداد 25 مورد فوتی داشتیم  که 
اغلب این افراد دارای بیماری زمینه ای بوده اند و خوشــبختانه مرگ مادر باردار بر اثر این بیماری ثبت 

نشده است.

رئیس دانشگاه بین المللی امام رضا)ع( 
گفت: دانشــگاه امام رضا )ع( بیش از 
600 دانشجو از کشــور عراق دارد  و 
800 دانشجو با 8 ملیت در این دانشگاه 
رجوعی،  می کنند.مرتضــی  تحصیل 
در مراســمی که در ســالن همایش 
امام رضا)ع( برگزار  بین المللی  دانشگاه 
شــد، عنوان کرد: دانشگاه بین المللی 
امام رضا)ع( یک دانشــگاه انقلابی در 
مکتب علم و دانش اســت و در طول 

دو دهه فعالیت خودش تلاش کرده تا به تربیت انســان های متخصص، متعهد و وفادار به آرمان ها بپردازد و بتواند 
نیازهای آستان قدس رضوی در شهر مشهد، استان خراسان رضوی و کشور را تامین کند و در عرصه های بین المللی 
فعالیت های در خور شأنی داشته باشــد.وی ادامه داد: راهبردهای دانشگاه بر سه محور اصلی طراحی شده و اعتقاد 
داریم باید ظرفیت ها و فرصت هایی که در آستان قدس وجود دارد را تلفیق کنیم و با نگاه به آینده در جهت تحقق به 
آینده تلاش کنیم.  مهم ترین راهبردی که در دانشگاه دنبال شده، تعالی فکری و بصیرتی دانشجویان از طریق ایجاد 
محیطی سالم، اجرای برنامه های متعدد، طرح های طریق رضوی و دیگر اقدامات است.  رجوعی با بیان اینکه »دومین 
راهبرد در این دانشگاه، تکمیل زنجیره ارزش آموزش های رسمی با رویکردهای دینی و انقلابی است«، اظهار کرد: در 
جهت تحقق این راهبرد، مدرسه و دانشگاه یک کانال ارتباطی مشخص ندارد و دانش آموزان در مرحله نظام آموزش 
عالی رها می شوند و تعداد دانشگاه ها برای جذب به شدت محدود است. سومین رویکرد و راهبرد اساسی این دانشگاه، 
تبدیل دانشگاه به پایگاه های پژوهشی و کاربردی آستان قدس است. این سازمان دارای نهادهای اقتصادی، فرهنگی 
و غیره است و صنعت لایه اول دانشگاه محسوب می شود و این ارتباط بین صنعت و دانشگاه، ارتباط بین دانشگاه و 
نیازهای آستان قدس است.وی خاطرنشان کرد: در طی دوسال گذشته، بیش از 10 طرح پژوهشی بزرگ را برای حرم 
مطهر به اجرا درآورده ایم و این ارتباط باید تدوام پیدا کند. چهارمین راهبرد این دانشگاه، توسعه رشته های آموزشی 
ماموریت گراست که در جهت نیاز شهر، استان و کشور باشد و دانش جویان مستعد را جذب می کنیم و طرح بورسیه 
را ویژه 350 دانشجو مستعد برای دانشجویان محروم، داریم و همچنین دانشجویانی را از کشورهای تاثیرگذار بورس 
کرده ایم.رئیس دانشگاه بین المللی امام رضا)ع( با بیان اینکه »در وزارت  علوم، درصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاه 
امام رضا)ع( بعد از دانشگاه علم و صنعت در رتبه دوم قرار دارد«، عنوان کرد: تقویت نوآموزان، نوآوران و پژوهشگران 
از دیگر اقدامات این دانشگاه است و دانشگاه امام رضا)ع( دانشگاهی پژوهش محور و کارآفرین است.وی تصریح کرد: 
در سال گذشته مرکز نوآوری دانشگاه امام رضا را راه اندازی کردیم و بیش از 20 تیم نوآوری فعالیت دارند و اختراعاتی 
ثبت کردند که دستگاه های تاثیرگذار دنبال انعقاد قرارداد هستند. راهبرد دیگر این دانشگاه توسعه همکاری های علمی 
و افزایش جذب دانشجویان خارجی است.رجوعی در خصوص تعداد دانشجویان خارجی این دانشگاه عنوان کرد: در 
سال 98، دانشگاه امام رضا)ع( بیش از 600 دانشجو از کشور عراق داشته  و 800 دانشجو با 8 ملیت در این دانشگاه 
تحصیل می کنند. تنها دانشگاه غیردولتی هستیم که مرکز ارائه خدمات کنسولی به دانشجویان خارجی را داریم و 
مجوز مرکز آموزش زبان فارسی به دانشجویان خارجی را گرفته ایم. دانشگاه ماموریت گرای امام رضا)ع( که قصد دارد 

به عنوان بازوی آستان قدس فعالیت کند، لازم  است ارتباطی پویا بین دیگر دانشگاه ها  و مراکز علمی داشته باشد. ع‹
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آگهیتاسیسانجمنحرفهایدرحالتاسیسموسساتآموزشی
استانخراسانرضوی  

در راســتای اجرای مــاده 25 آیین نامه ایجاد، اصلاح، تکمیــل، درجه بندی و نرخ گذاری 
تاسیســات گردشــگری و نظارت بر فعالیت آنها مصوب 94/4/6 هیئت محترم وزیران و بر 
طبق ضوابط مندرج در دســتورالعمل نحوه ایجاد و فعالیــت انجمن های حرفه ای صنعت 
گردشگری ایران، ابلاغی به شماره 952100/26671 مورخ 95/8/10 به منظور حفظ حقوق 
و منافع مشــروع و قانونی خود، همکاری و همیاری با وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در جهت پیشــبرد اهداف گردشگری و نیز بهبود وضع اقتصادی و اجتماعی، 
کوشــش در بالابردن سطح آگاهی های اعضاء، تاسیس انجمن حرفه ای موسسات آموزشی 
استان خراسان رضوی با اعلام آمادگی اعضاء ذیل به عنوان هیئت موسس اعلام می شود.

1- عظیم بلال امرغان
 2- حمیدرضا زراعتکار
3- علی اصغر صادقی
4- محبوبه آخوندزاده

5- مریم کهنی
هیئتموسسانجمنحرفهایموسساتدرحالتاسیسآموزشیاستانخراسانرضوی
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در پردیس تئاتر مستقل مشهد اجرا می شود

»ویترین«؛ ملودرامی 
عاشقانه درباره یک 

اخلال گر اقتصادی

»ویترین«  که ملودرامی عاشقانه درباره یک اخلال گر اقتصادی است که در 
سالن جدید پردیس تئاتر مستقل مشهد، تماشاخانه انوشیروان ارجمند روی 
صحنه خواهد رفت.به گزارش ایسنا، کارگردان و نویسنده تئاتر کیوان صباغ 
اعلام کرد: نمایش »ویترین« که ملودرامی عاشــقانه درباره یک اخلال گر 
اقتصادی اســت از روز چهارشنبه بیستم آذرماه در سالن جدید پردیس تئاتر 
مستقل مشهد، تماشاخانه انوشیروان ارجمند واقع در بلوار صارمی، حد فاصل 
میــدان حافظ و صارمی 50 پــلاک 78،  به مدت 75 دقیقه به روی صحنه 

خواهد رفت و تا 13 دی ماه ادامه خواهد داشت.وی در خصوص سابقه اجرای 
نمایش »ویترین« در جشــنواره های سراسری دو سال اخیر عنوان کرد: این 
نمایش اثر برگزیده امسال جشــنواره سراسری تئاتر رضوی در مردادماه در 
شهر تبریز بود و موفق به دریافت پنج جایزه؛ از جمله جایزه اول نویسندگی، 
جایــزه دوم کارگردانی، جایزه اول بازیگری زن و جایزه اول و دوم بازیگری 
مرد شــد. علاوه بر این، در سه جشــنواره  ملی دیگر نیز طی دو سالی که از 

تولید نمایش می گذرد، موفق به کسب 13 عنوان جایزه شده است.

جلوه سرزمین خورشید در تهران

مدیر مرکز اســناد و کتابخانه ملی شمال شــرق از گشایش هفتمین نمایشگاه تاریخ 
محلی موزه کتاب و میراث مســتند ایران با عنوان »خراســان سرزمین خورشید« در 

مرکز اسناد و کتابخانه ملی ایران در تهران خبر داد.
به گزارش ایرنا، مدیر مرکز اســناد و کتابخانه ملی شــمال شرق کشور اکبر شیخ در 
مراســم گشایش هفتمین نمایشگاه تاریخ محلی موزه کتاب و میراث مستند ایران با 
عنوان »خراسان ســرزمین خورشید« گفت: 144 اثر تاریخی و نسخه خطی و چاپی 
نفیس مربوط به اندیشمندان، پژوهشگران و اصحاب علم خراسان رضوی تا 28 آذر 

در این نمایشگاه در معرض دید علاقه مندان گذاشته شده است. 
در ادامه اســتاندار خراسان رضوی علیرضا رزم حســینی در این مراسم عنوان کرد: 
خراسان مفاخر فرهنگی، علمی و هنری گمنامی دارد که انجمن خراسان شناسی باید 

آنها را به کشور و نسل جدید معرفی کند.
وی ادامه داد: به درســتی باید به سرنوشت گذشتگان توجه کنیم زیرا تاریخ فرازها و 

فرودها را یادآوری و به ما درس های بسیار می دهد.
رزم حســینی خراسان را ســرزمین حاصلخیز با اندیشمندان، شــاعران، هنرمندان، 
نویسندگان، ریاضیدانان، تجار و تاریخدانان برجسته عنوان کرد و افزود: برای معرفی 
پرورش یافتگان این خطه شــاید انجمن خراســان شناسی بتواند بخشی از این مهم 

را عملی کند.  
همچنین رییس مجمع نمایندگان خراسان رضوی در  مجلس شورای اسلامی حجت 
الاســلام نصرالله پژمانفر، نیز در این مراســم گفت: تحریف از جمله خطراتی است 
که جامعه ما را تهدیــد می کند، این تحریف از بازگو کردن حقایق تاریخ به آیندگان 

جلوگیری می نماید.
وی  افزود: مرکز اســناد و کتابخانه ملی امروز تنها وظیفه مراقبت از اســناد کشور را 
ندارد  بلکه محلی اســت که زمینه استفاده از تاریخ و اسناد کشور را برای نسل های 

آینده فراهم می کند.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی گفت: مرکز اسناد باید تلاش 
کند حقایق تاریخی را به نســل های بعد منتقل کند، هم اکنون شاهد انتشار کتب و 
دایره المعارف هایی در کشــور هستیم که به تحریف شخصیت های تاریخی و انقلابی 

کشور پرداخته اند لذا نقش و جایگاه مرکز اسناد در این خصوص بسیار مهم است.
حجت الاســلام پژمانفر افزود: در زمینه بودجه سال 99 برای مرکز اسناد نیز اعتراض 

داشتیم و انتظار می رفت از این مجموعه حمایت بیشتری صورت گیرد.
در ادامه رییس شــورای شهر مشهد محمدرضا حیدری گفت: این اقدام نه فقط برای 
ثبت یک میراث فرهنگی به نام یک کشــور صورت می گیرد بلکه این کشورها حتی 

با اقدامات نامتعارف به عنوان  جنبه ای از امنیت ملی دست به این اقدام می زنند.
همچنین اســتاد برجسته دانشگاه فردوسی و  شــاهنامه پژوه خراسانی جعفر یاحقی 
عنوان کرد: خراسان به عنوان یک مجموعه بزرگ فرهنگی و مشهد نماینده، خلاصه 

و عصاره آن است.
وی ادامه داد:  شایســته اســت بودجه ای برای جمع آوری اسناد متعلق به خراسان 
یــا مبادله آنها و نســخه برداری از آنها نــه تنها در ایران بلکه در خــارج از مرزها 
و کشورهایی همچون افغانستان و دیگر کشــورهای تشکیل دهنده خراسان بزرگ 
تامین شود و از سوی دیگر اسناد تاریخی در دست مردم جمع آوری یا نسخه برداری 

گردد.
این استاد برجسته دانشگاه فردوسی افزود: هر نوع اهتمام برای جمع آوری این اسناد 

و کتاب ها می تواند هویت تاریخی و فرهنگی و ارزش های تاریخی ما را حفظ کند.
در این مراسم از حجت الاسلام مصطفی درایتی، محمد جعفر یاحقی، خانواده علامه 
عزیزالله عطاردی قوچانی، سردار جانباز غلامحسین صفایی، مرتضی کرباسی و استاد 

محمدرضا شفیعی کدکنی قدردانی شد.

دروغهایشیرین؛نوازندگاناشتباه

در15جلسهتضمینینوازندهشوید
داســتان از جایی شروع شد که چند 
تراکــت تبلیغاتی مبنــی بر اینکه 
در 15 جلســه نوازنده شــوید به 
دستمان رســید و همین موضوع 
بتوانیم ســوژه  تا  بود  نقطه عطفی 
یک گزارش خــوب را پیگیری کنیم. 
چطور می شــود در 15 جلسه نوازنده 
شــد؟ طبق اطلاعاتی که در دســت 
داشــتیم حداقل دو ســال زمان نیاز 
است تا یک هنرجوی معمولی بتواند 
یک آهنگ در سطح متوسط را درست 

بنوازد.
گفت و گو با دونوازنده

علیرضا عمادی، نوازنده پیانو اســت. او بالغ بر هشت 
سال اســت که برای این فراگیری این ساز به کلاس 
می رود و می گوید: هنوز نمی توانم ادعا کنم در نواختن 

پیانو به درجه استادی رسیدم.
مژگان رک هــم که در نواختن ســه تار مهارت دارد 
می گوید: بعد از گذشــت هفت سال از اینکه این ساز 
را می نوازم هنوز در برخی نکات دچار مشــکل هستم 
و باید به اســتاد دیگر برای رفع مشکل رجوع کنم. با 
توجه شــنیدن ســخنان این دو نوازنده و برای یافتن 
پاسخ ســؤالاتم به سراغ چند آموزشگاه رفتم تا بتوانم 
اصل ماجرا را جویا شــوم. ابتدا اساتید جوابگو نبودند، 
اما با اصرار و پافشــاری بالاخره به آماری از چگونگی 

روند کار دسترسی پیدا کردیم.
تست گرفتن مهم ترین اتفاق ورود یک هنرجو به 

عرصه موسیقی
اســتاد محمد رئوف، در مورد روش انتخاب اصولی و 
آکادمیک یک نوازنده برای نواختن ســاز گفت: ابتدا  
باید از هر هنرجو یک تســت کامل شــامل بررســی 
علاقه، میــزان اطلاعات موســیقایی و نحوه اجرای 
ریتم های ســاده گرفته شــود. ســپس او وارد مرحله 
استعدادیابی می شــود. بعد بر اساس توانایی، می توان 
حــدس زد که آیا او مناســب نواختن ســاز موردنظر 
هســت یا خیر. در مرحله دوم یــک نوازنده باید هر 
ریتم را درســت اجرا کند. ما از هنرجو پنج ریتم را به 

شــکل تکرار کردن بعد از اســتاد، امتحان می گیریم، 
او بعدازاین تســت ها می تواند وارد مرحله نهایی شود. 
در این مرحله هنرجو می تواند ســاز موردعلاقه اش را 

نسبت به توانایی اش انتخاب کند. 
در پانزده جلسه نوازنده شدن یک شوخی است 

استاد محمدرضا آیتی، با حداقل 40سال سابقه تدریس 
دراین باره می گوید: اینکه بگوییم در 15 جلسه نوازنده 
می شویم یک شوخی است، این موضوع به چند مسئله 
برمی گردد: یکی اینکه هنرجو چقدر علاقه و پشــتکار 
داشــته باشــد، دیگری اینکه مدرس چقدر سابقه کار 
داشته باشد و چطور بتواند علم موسیقی را انتقال دهد. 
طبیعی است هرچه استاد بیشتر سابقه کار داشته باشد 
بهتر می تواند این علــم را انتقال دهد و هنرجو خیلی 
راضی تر خواهد بود. یعنی ایــن موضوع هم می تواند 
به هزینه ها و هم به زمانی که یک شــخص می تواند 
در این راه بگذارد تأثیرگذار باشد.او ادامه  می دهد: اگر 
استاد خوب انتخاب شــود طبیعتاً هزینه ها و ترم هایی 

که یک نوآموز باید اختصاص  دهد کمتر می شود.
نت و سلفژ مهم ترین رکن یادگیری موسیقی

آیتی در مورد اینکه اکثر آموزشــگاه ها به هنرجوهای 
موســیقی توصیه می کننــد که وقت خودشــان را با 
یادگیری نت و سلفژ هدر ندهند می گوید: این درست 
نیســت، تئوری و سلفژ مســئله ای است که پایه های 
شــروع و بنیان یک نوازنده را قــوی می کند. چطور 
می توان ساز زد زمانی که ریتم را بلد نیستیم؟ یا چطور 
می توان ســاز زد وقتی که نمی توانیــم ریز را بنوازیم؟ 
این ها همه نیازمند این اســت که ما از قبل تئوری و 
سلفژ را بیاموزیم. هر هنرجو باید بر این بدیهیات تسلط 

یابد که بتواند حتی قطعات ساده را انجام دهد.
تئوری و آکادمیک توأم با یکدیگر

وی در مورد نوازندگانی که به صورت گوشــی و بدون 
فراگرفتن نت و ســلفژ اقدام بــه نوازندگی می کنند و 
اینکه آیا ایــن قبیل نوازندگان زمانــی که در محیط 
آکادمیک شــروع به یادگیری می کنند، آیا شامل آن 
دســته از کسانی  می شوند که می توانند به گفته برخی 
از معلمان در 15 جلســه نوازنده شــوند گفت: مسلماً 
نه، با توجه به اینکه گوش بســیار موضوع قابل تأملی 

در موســیقی است و اینکه شــاید 50 تا60 درصد به 
شــخص کمک می کند که بتواند راحت تر موســیقی 
را درک و دریافــت کند، اما بازهم این همه داســتان 
نیســت. شــما نوازنده ای را تصور کنیــد که نمی داند 
فلان قطعــه را با مضراب چپ اجرا کند یا راســت؟ 
یا نمی دانــد »ریز ها« چقدر به ازای هــر نت باید به 
طول بیانجامد، به نظر من اگر این دســت از نوازنده ها 
نتوانند موســیقی را آن طور که باید بر پایه و اســاس 
 تئوری یاد بگیرند، هیچ گاه به درجات عالی موســیقی

 نمی رسند.
نحوه انتخاب استاد 

وی در پاسخ اینکه سطح کیفی یک استاد، یا اینکه از 
کجا می توانیم بفهمیم استاد، استاد خوبی است یا خیر 
ابراز کرد: در درجه اول باید در نظر بگیریم که در حال 
حاضر خیلی ها اقدام به تدریس و آموزش می کنند، اما 
استادی قابل قبول است که سابقه کار بیشتر، و قدرت 
انتقال بیشــتری داشته باشد. البته نباید از مقدار علم و 
تحصیلات موســیقی به راحتی گذر کرد. اگر تألیفاتی 
هم درزمینه موسیقی داشته باشد که خیلی بهتر است 
و طبیعتــاً هنرجوهای بهتری را آموزش می دهد. پس 

در یک جمع بندی کلی کســی بهتر آموزش می دهد 
که ســابقه بیشــتر، تألیف های بیشتر و هنرجوی های 
بیشــتری را تربیت کرده باشد. اســاتیدی که با پنج یا 
شش سال سابقه تدریس مشغول به آموزش  می شوند 
طبیعی است که چیزی برای ارائه ندارند، ولی متأسفانه 
آموزشــگاه ها این اســاتید را به کار می گیرند و نتیجه 

خوبی هم در پی ندارد.
او اضافه می کند: اگر کســی به دنبال آموزش صحیح 
باشد به طور پیش فرض سراغ تحصیل بیشتر می رود و 

نمی گذارد هنرجو در این امر از او پیشی بگیرد.
*ساده نگیریم

همه ما در اطرافمان اشــخاصی را داریم که در گوشه  
خانه شان یک ســاز خاک خورده وجود دارد که بعد از 
صحبت با او متوجه می شویم بعد از چند جلسه کلاس 
آموزشی نواختن آن را رها کرده و تنها دلیل این اتفاق 
تبلیغات دروغ مانند یادگیری پانزده جلســه ای است، 
وقتی هنرجو نمی تواند بعد زمان معین شــده به درجه 
مورد نظر برسد، دلسرد می شود و ساز راکنار می گذارد 
البته در این فرایند نباید انتخاب اســتاد اشتباه را هم 

نادیده گرفت.
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ســخنگوی فراکسیون مطبوعات، رســانه ملی و فضای 
مجازی مجلس از تخصیص ۵ درصدی یارانه مطبوعات  
به روزنامه ها در ســال ۹۸ خبــر داد و این روند را موجب 

تعطیلی مطبوعات کشور دانست.
هادی قوامی  با اشــاره به نشســت اعضای فراکسیون 
مطبوعات مجلس با خانه مطبوعات کشور و اهالی رسانه 
و با بیان اینکه یکی از مشــکلاتی کــه امروز مطبوعات 
و روزنامه های کشــور با آن مواجه هستند، عدم پرداخت 
یارانه به مطبوعات است عنوان کرد: در حال حاضر فقط ۵ 
درصد از یارانه مطبوعات به روزنامه  های کشور تخصیص 
یافته و این موضوع بــه بقای مطبوعات ضربه می  زند.در 
این نشست مشکلات و مسائل حوزه مطبوعات از جانب 

خانه مطبوعات کشور مطرح و نمایندگان نیز نقطه نظرات 
خود را بیان کردند.

قوامی اضافه کرد: این در حالیست که یارانه مطبوعات در 
بودجه ســال ۹۸ رقم 120 میلیارد تومان ارائه شده بود که 
نمایندگان عضو کمیسیون تلفیق 100 میلیارد تومان دیگر 
به آن افزودند ولی بر اساس برآورد صورت گرفته از ابتدای 
ســال تا کنون فقط 12 میلیارد تومان یارانه به مطبوعات 

اختصاص پیدا کرده است.
این نماینده مردم در مجلس اضافه کرد: در کنار تسریع در 
تخصیص هرچه سریع تر یارانه ها، باید شفافیت در پرداخت 
یارانه ها وجود داشــته باشــد و این مهم خواست اعضای 
فراکسیون مطبوعات، رسانه ملی و فضای مجازی مجلس 

است.وی به یکی دیگر از مشکلات روزنامه ها اشاره کرد 
و ادامه داد: در قانون آیین دادرســی کشــور به صراحت 
عنوان شــده که احکام قوه قضاییه بایــد در روزنامه های 
کثیرالانتشار به چاپ برسد به طوری که روزنامه ها سالانه 
از این محل حدود 60 هزار میلیارد تومان درآمد داشــتند 
ولی اخیرا با صدور بخشــنامه ای مقرر شده که این احکام 
به صورت الکترونیکی در ســامانه ای اینترنتی منتشر شود 
که از روزنامه ها از این محل متضرر می شوند.نایب رئیس 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: همچنین زمزمه هــای به گوش 
می  رسد که سازمان اســناد و املاک کشور نیز قصد دارد 
که آگهی های مربوط به تعییــن حدود، املاک و غیره را 

الکترونیکی کند که این مســئله هم از درآمد مطبوعات 
سالانه 20 میلیارد تومان می کاهد.قوامی با تأکید بر اینکه 
کانال های حکومتی حمایت از مطبوعات نباید مســدود 
شــود، اضافه کرد: در حال حاضــر مطبوعاتی که صدای 
مردم هستند، وظیفه روشنگری و مشاورت نخبگان کشور 
را به عهده دارند به شــدت در مضیقه انــد و باید از آن ها 
حمایت کرد چراکه یکی از شاخصه های توسعه کشور تعدد 
مطبوعات و رســانه  ها با سلایق و تخصص های مختلف 
اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی است.سخنگوی 
فراکسیون مطبوعات، رسانه ملی و فضای مجازی مجلس 
تصریح کرد: موارد مطرح شده در نشست امروز از طریق 

فراکسیون مطبوعات پیگیری خواهد شد.

در نشست فراکسیون مطبوعات مجلس با خانه مطبوعات کشور مطرح شد

تخصیص ۵ درصدی یارانه مطبوعات به روزنامه ها 
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مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی از 
تشکیل انجمن حرفه ای موسسات آموزشــی گردشگری خراسان رضوی 
خبرداد.بــه گزارش صبح امــروز، ابوالفضل مکرمی فرافزود: در راســتای 
اجرای ماده 25 آیین نامه ایجاد، اصلاح، تکمیل، درجه بندی و نرخ گذاری 
تاسیســات گردشــگری و نظارت بر فعالیت آنها مصوب سال94 درهیئت 
وزیران و بر طبق ضوابط مندرج در دســتورالعمل نحــوه ایجاد و فعالیت 
انجمــن های حرفه ای صنعت گردشــگری ایران ایــن انجمن حرفه ای 

تشکیل می شــود.او ادامه داد: » هم چنین به منظور حفظ حقوق و منافع 
مشروع و قانونی، همکاری و همیاری با وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی  نیز بهبود وضع اقتصادی و اجتماعی، کوشش در بالا بردن 
سطح آگاهی های اعضا انجمن حرفه ای موسسات آموزشی استان خراسان 

رضوی از اهداف تشکیل این انجمن حرفه ای است.
مکرمی فر اظهار کرد: هیئت موسس این انجمن حرفه ای تشکیل شده و 

به زودی اولین آگهی مربوطه نیز در روزنامه به چاپ خواهد رسید.

انجمن حرفه ای 
موسسات آموزشی 
گردشگری خراسان 
رضوی تشکل می شود

شهردار مشهد در همایش گرامیداشت روز حسابدار؛

حسابداران در گلوگاه تحقق اهداف 
سازمانی قرار دارند

شهردار مشهد با تاکید بر اهمیت جایگاه حسابداران و فعالیت آنها گفت: در هر سازمان 
تنها حوزه ای که می تواند کار را کند یا ســرعت ببخشــد و به نوعی نفس سیستم را 
تنظیم کند، حوزه مالی اســت، به همین خاطر همکاران حوزه مالی شــهرداری به ویژه 
حسابداران کار سخت و مشکلی دارند.به گزارش صبح امروز، محمدرضا کلائی، شامگاه 
یک شــنبه این هفته در مراسم گرامیداشت روز حسابدار ضمن تقدیر از کارکنان حوزه 
مالی شــهرداری که با حضور جمعی از اعضای شورای شــهر، معاون مالی و پشتیبانی 
شــهردار، مشاور ومدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری مشهد برگزار شد، 
افزود: جایگاه همکاران حوزه های مالی از این نظر بســیار اهمیت دارد که در گلوگاه و 
جایگاه تحقق اهداف ســازمان قرار دارند.وی اضافه کرد: یکی از کلیدی ترین نکته ها 
برای پیشرفت سازمان ها به ویژه ابرسازمان شهرداری مشهد با حجم سنگین خدمات، 
منابع مالی و منابع انسانی و غیر انسانی است.وی با بیان اینکه امیدوارم جایگاه و نقش 
مهمی که حســابداران برعهده دارند را درک کنیم، اظهارکرد: اگر بخواهیم حقوق مردم 
را رعایت کرده و با سلامت کار کنیم، همچنین خیال مان از این نظر که اموال و دارایی 

های مردم به دست ما سپرده شده است، راحت باشد باید در کار دقت داشته باشیم.
مدیریت شهری و شورای پنجم بر شفافیت مالی تاکید دارد

معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشــهد با اشاره به اینکه مدیریت شهری و شورای 
پنجم بر شفافیت مالی تاکید دارد گفت: شهرداری مشهد اولین شهرداری در کشور بود 
که ســامانه فاش را راه اندازی و قراردادهای مالی را برای اطلاع مردم و کارشناسان در 
آن قرارداد.رضا خواجه نائینی افزود: یکی از سیاســت های مدیریت شهری در این دوره 
در نظر گرفتن محدودیت هایی برای قراردادها و تصدی مدیران مالی بر یک حوزه است 
لذا بر این اســاس حضور یک مدیر به مدت 5 یا 10 ســال در یک حوزه مالی مناسب 
نیست و از این پس این محدودیت ها اعمال خواهد شد تا علاوه بر ارتقاء و بهره وری 

مدیران از ایجاد ارتباطاتی خارج از ضوابط جلوگیری شود.
خواجــه نائینی تصریح کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شــده در حوزه مالی برگزاری 
دوره های آموزشــی برای همکاران و یکپارچه ســازی سامانه ها است که تا کنون 11 
سامانه تجمیع شــده اند.معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد ضمن اشاره به اینکه 
طی دو ســال گذشته 15000 میلیارد تومان منابع مالی در حوزه اقتصادی و مالی جذب 
شــده که قابل توجه است ادامه داد: اگر هر هفته شاهد افتتاح یا آغاز به کار یک پروژه 
هســتیم به دلیل تامین مالی ای است که توسط این حوزه انجام می شود.خواجه نائینی 
تصریح کرد: شــهرداری مشهد تنها شهرداری است که حسابرسی های آن به روز است 

در حالی که حسابرسی سایر شهرداری های کشور مربوط به 2 یا  5 سال قبل است.

 
اجرای عملیات تراش و روکش آسفالت 

میدان شریعتی
شهردار منطقه یک مشهد از اجرای عملیات تراش و روکش دور رینگ میدان شریعتی 
با هدف بهســازی سطح معبر و جلوگیری از آبگرفتگی در زمان بارندگی ها خبر داد. به 
گزارش صبح امروز، جواد اصغری روزگذشته با تاکید بر این که تامین امنیت شهروندان 
هنگام عبور و مرور و ســاماندهی وضعیت معابر یکی از مهم  ترین وظایف شــهرداری  
ها محســوب می  شود؛ گفت: در این راســتا عملیات بهسازی و روکش عملیات تراش 
و روکش میدان شــریعتی، به طول بیش از 2700 متر مربع با هدف افزایش حال رفاه 

شهروندان و مناسب سازی محیط شهری اجرایی شده است.
وی اجرای برنامه های عمرانی اعم از روکش آســفالت، ترمیــم نوارهای حفاری، رفع 
نقاط آبگیر، پیاده روســازی، مرمت پل های فلزی، همسطح ســازی دریچه ها را از جمله 
اولویت های اجرایی منطقه دانســت و افزود: متأســفانه نداشــتن برنامه ریزی بعضی از 
اداره هــا در اصول و زمان حفاری و بی توجهی در نظارت و رعایت نکردن اصول، علاوه 
بر ایجاد مشــکل برای شهروندان، هزینه ترمیم و بهسازی را دو برابر می کند و موجب 

پایین آمدن کیفیت کار و نشست کردن نوارهای حفاری در درازمدت می شود.

 
در شهردار منطقه ۷ انجام شد: 

بررسی فرصت های سرمایه گذاری با 
حضور تجار افغانستانی

جلسه بررسی فرصت های سرمایه گذاری در منطقه 7 با حضور تجار و سرمایه گذارانی 
از افغانســتان برگزار شد. به گزارش صبح امروز، کوروش باوندی شهردار منطقه 7 روز 
گذشــته در این جلسه گفت: ایجاد فرصت های سرمایه گذاری و تحریک ذائقه سرمایه 
گذاران به وســیله آشــنا کردن آنها با جاذبه های اقتصادی و برجسته سازی پتانسیل 
های گردشــگری و تجاری، همچنین مشارکت و سرمایه گذاری در طرح های عمرانی 
و تجاری از جمله راهکارهای جذب درآمد است.وی افزود: جذب سرمایه گذاران بخش 
خصوصی و مشــارکتی در انجام پروژه های عمرانی، فرهنگی و اجتماعی شــهرداری 
علاوه بر آنکه افزایش توان این دستگاه را به دنبال دارد، یکی از عوامل رشد همه جانبه 
شهر و رسیدن به توسعه پایدار به حساب می آید.باوندی در ادامه شناسائی فرصت های 
ســرمایه گذاری و ارائه بسته های جامع مشــارکتی را از جمله محورهای برنامه ریزی 
ســرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شــهرداری منطقه 7 عنوان و اظهار کرد: این 
مهم با همکاری و بسترســازی مناسب محقق می شــود.باوندی عنوان کرد: شناسایی 
اراضی مســتعد و دارای پتانسیل انجام شده و این منطقه ظرفیت های خوبی در جهت 
جذب سرمایه گذاران و انجام پروژه های مشارکتی دارد. از جمله؛ بوستان غدیر، بوستان 
ریحانه، بوستان طرق، منطقه گردشگری هفت حوض که می تواند ظرفیت خوبی برای 

سرمایه گذار ایجاد کند.

  

امروز؛ بهره برداری از ایستگاه کوهسنگی 
خط ۲ قطار شهری 

مدیرعامل قطار شهری مشهد از افتتاح ایستگاه کوهسنگی قطار شهری خبر داد و گفت: 
ســه شنبه، 19 آذرماه ایستگاه کوهســنگی از خط 2 قطار شهری افتتاح خواهد شد.به 
گزارش صبح امروز، کیانوش کیامرز روز گذشــته با اعلام این خبر افزود: این ایستگاه 
که آخرین ایستگاه مسیر طبرسی تا کاوه است 135 متر طول، 20 متر عرض و 23 متر 
عمق دارد و یکی از نکات بارز آن، ســاختمان ایســتگاه است که با توجه به شیشه ای 
بودن ســازه و قرار گرفتن در فضای بوستان کوهسنگی، اولین سازه تیر و ستون شیشه 
ای کشور اســت.وی اظهار کرد: تمام سیستم های این ایستگاه از جمله؛ دوربین های 

نظارتی، اطفای حریق، پله برقی، بیسیم و ... مجهزتر و کامل تر است.
کیامرز ضمن اشــاره به آمار مسافرین در این ایستگاه اظهار کرد: آمار مسافرین در این 
ایســتگاه به خاطر همجواری با بوستان کوهســنگی، به خصوص ایام پنجشبه و جمعه 
و تعطیلات قطعا با حجم بالایی از مســافر رو به رو خواهیم شد.وی اعتبار هزینه شده 
برای این ایســتگاه را 150 میلیار تومان عنوان کرد و افزود: آخرین ایســتگاه این خط 
قطار شــهری هم، تا پایان سال 99 در بولوار فکوری، شهرک سلامت به بهره برداری 

خواهد رسید. 

رئیسگروهتخصصیعمراننظاممهندسیساختماناستانخراسانرضویمطرحکرد:

ساختوسازدرمشهدبامهندسانبدونتخصص
رئیس گروه تخصصی عمران نظام 
مهندسی ساختمان استان خراسان 
رضوی گفت: یکی از مشــکلات 
ما در مشــهد، انجام ساخت وسازها 
توسط مهندسان بدون تخصص است. 
به گــزارش صبح امروز جواد مروتی در 
نشسســت خبری همایش« نگاهی نو 
به ســازه های بتنی با رویکرود دوام و 
پایایی« که روز گذشته در محل سازمان 
نظام مهندسی استان خراسان رضوی در 
مشهد برگزار شد، افزود: عمر مفید ساختمان ها در کشور ما 
بین 20 تا 30 ســال بوده است، این در حالی است که یک 
ساختمان 20 ساله در سایر کشورها جوان محسوب می شود 

و عمر مفید ساختمان در سایر کشور ها 150 سال است. 
ساختمان های بتنی در دنیا 7۰، در ایران ۶7 و در 

خراسان رضوی تنها ۶ درصد است
وی ادامه داد: زمانی که عمر مفید ســاختمان کم باشــد 
بخشی از ســرمایه ملی به هدر می رود، بتن در دنیا بعد از 
آب پرمصرف ترین ماده است، براساس پروانه های صادره 
حدود 67 درصد از ســاختمان ها بتنی هستند، این آمار در 
دنیا به 70 درصد می رســد اما در خراسان رضوی 6 درصد 
از ساختمان ها بتنی است. مروتی تصریح کرد: فلز خوردگی 
آرماتور ایجاد می کند و عمر ساختمان را کاهش می دهد، در 
بخش هایی از کشور که به دوام توجه شده تمام ساختمان ها 
بتنی هستند، در حال حاضر در خراسان رضوی سطح کیفی 
ســاختمان ها افزایش یافته و افراد مجرب در استان فعال 

هستند. 
ساختمان های بتنی 2۰ درصد ارزان تر

رئیس گروه تخصصی عمران نظام مهندســی ساختمان 
استان خراسان رضوی یادآورشــد: احداث ساختمان های 
بتنی 20 درصد ارزان تر از سایر ساختمان ها هستند.  مروتی 
بیــان کرد: اصفهان قطب تولید فــولاد بوده و 90 درصد 
ســاختمان ها در اســتان اصفهان بتنی بوده است، مشهد 
قطب تولید سیمان است و به همین دلیل در استفاده از بتن 
کوتاهی می کنیم،به همین دلیل تلاش داریم با برگزاری 
دوره های آموزشی فرهنگ سازی در این زمینه را افزایش 

دهیم ودر این زمینه نیروهای متخصصی وارد کار شدند. 

سرعت بیشتر اجرای پروژه های بتنی در مشهد 
رئیس گروه تخصصی عمران نظام مهندســی ساختمان 
خراســان رضوی افزود: تزریق ســرمایه مزیت بتن بوده 
اســت، سرعت اجرا بســتگی به امکانات دارد و مربوط به 
مصالح آن نیست، در مشــهد پروژه هایی مانند آلتون که 
بتنی هستند از ساختمان های فلزی بسیار زودتر آماده شدند، 
یکی از مشکلات ما در مشهد، انجام ساخت وسازها توسط 

مهندسان بدون تخصص است. 
هزینه تعمیرات بیشتر از ساخت

همچنین کارشــناس مســئول نگهداری تقاطع های غیر 
همســطح شــهرداری مشــهد در این نشســت گفت: از 
آخرین پل های احداث شــده در مشــهد می تــوان به پل 
دوربرگردان نزدیک آزادی و پل نمایشگاه اشاره کرد، وافزود: 
پیش بینی می شود هزینه احداث پل نمایشگاه 200میلیارد 
تومان هزینه در برخواهد داشت. حسن نوری گفت: در حال 
حاضر تعمیر و نگهــداری بتن هزینه های بالایی دارد، یک 
متــر مکعب بتن 200 هزار تومان هزینه دارد و ما برای هر 
متر مربع تعمیرات 500 هزار تومان هزینه پرداخت می کنیم، 
همچنین 151 کیلومتر مسیر در شهر وجود داشته که 121 
کیلومتر از آن بازســازی شده است و میلیارد ها تومان برای 
نگهداری و تعمیرات آنها در نظر گرفته شــده اســت. وی 
اظهار کرد: در مشهد هزار کیلومتر کانال روباز وجود دارد و 
کانال های سرپوشیده به 320 کیلومتر می رسد، همچنین 55 

میلیون متر مربع مساحت معابر شهری است. 

پل های بتنی مشهد بیشتر از اصفهان
هم چنین رئیس اداره کل نگهداری و تعمیرات شهرداری 
مشــهد گفت : از ســال 92 تعمیرات پل هــا به صورت 
تخصصی انجام شده و واحد مشورت در استان فعال است، 
حدود 80 دســتگاه پل بتنی در مشــهد وجود دارد، 750 
دستگاه پل در تهران و 60 پل نیز در اصفهان احداث شده 
و اهمیت تعمیر و نگهداری پل ها زیاد است، حدود سه سال 
به تعمیر و نگهداری پل ها در اســتان مشغول بودیم اما در 

حال حاضر این سیستم به شهرداری پیوسته است. 
بهنام خیاط اظهار کرد: اغلب ســازه ها در خیابان ها بتنی، 
فلزی و یا مصالح ســنگی هســتند، مصالح به دو بخش 
طبیعی مانند شن، ماسه و سنگ و مصنوعی مانند ترکیب 
آنها هســتند، اغلب ســازه های ســطحی بتنی هستند و 
شهرداری بخش عمده ای از سازه های شهری را با استفاده 

از بتن احداث می کند.
تعمیرات پیش بینانه و پیشگیرانه

وی تصریــح کرد: اداره کل نگهداری و تعمیرات در تمامی 
زمینه های تعمیــرات ورود یافته و در حال حاضر به دنبال 
فعالیت در زمینه تعمیرات پیش بینانه و پیشگیرانه هستیم، 
مشهد در تعمیرات و نگهداری پل ها پیشتاز بوده و ضرورت 
این امر ســبب فعالیت در زمینه دوام بتن شــده اســت و 
 در صورت رعایت شــرایط می تــوان دوام بتن را افزایش 

داد. 

تاثیر مخرب نمک پاشی زمستان 
بهنام خیاط عنوان کرد: درز انبســاط، نئوپرن ها و آبچکان 
یا ناودان در عمر ســاختمان ها مؤثر بوده است، به عنوان 
مثال در زمستان برای آب شدن برف ها از آب نمک استفاده 
می کنیم و نمک تأثیرات مخربی را بر ساختمان ها می گذارد 
که در صورت ســاخت صحیح آبچکان مشــکلی در این 
زمینه رخ نمی دهد.وی تاکید کرد: نگاه ویژه ای به ساخت 
سازه های بتنی داریم، همایشی تخصصی در ارتباط با سازه 
پل ها و موارد مرتبط با پل ها در آینده نزدیک برگزار خواهیم 
کرد و از تمامی متخصصان دعوت به عمل می آید، دستگاه 
نظارت در صورت دارا بودن پیمانکار متخصص با مشکل 

مواجه نخواهد شد.
1۰ میلیارد هزینه تعمیرات ونگهداری پل ها در 

مشهد
رئیس اداره کل نگهداری و تعمیرات شهرداری مشهد گفت: 
مشاور مربوطه، هر 6 ماه اقدامات لازم را انجام می دهد و 
سالیانه 10 میلیارد تومان برای تعمیرات و نگهداری پل ها 
در نظر گرفته می شــود، پل جمهوری در گذشــته با 10 
میلیارد تومان ســاخته شد اما در حال حاضر قیمت ساخت 

پل ها بسیار افزایش یافته است. 
ثبت نام 4۰۰ نفر برای همایش 

در ادامه ســید مصطفی رضوی عضو هیئت مدیره سازمان 
نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی ادامه داد: تنها یازده 
درصد از دانشجویان قبول شده در این رشته توانستند در این 
زمینه ها فعالیت کنند، آموزش اثرات بلندمدت داشــته و باید 
به آن توجه شــود. او ادامه داد: پیش از این همایشی با چهار 
گرایش به اجبار برای ارتقاء در نظر گرفته شــد اما 200 نفر 
برای این همایش ثبت نــام کردند اما در حال حاضر بدون 
هیــچ تبلیغی در عرض یک هفته بیش از 400 نفر ثبت نام 
کننده داشــتیم.وی تصریح کرد: در این همایش شهرداری 
نیز کنار ماست و ما از ظرفیت های موجود استفاده می کنیم.

گفتنی است: همایش نگاهی نو به سازه های بتنی با رویکرود 
دوام و پایایی پنج شنبه هفته جاری در محل تالار شهر واقع 
در میدان شــهدا مشهد از ســاعت 8 صبح برگزار می شود.

هم چنین علی اکبر رمضانیانپور عضو کمیته تدوین مبحث 
9 مقررات ملی ساختمان و همایون ابریشمی استاد مدعو از 

کشور کانادا سخنرانان اصلی این همایش خواهند بود.

خبر

» پیام ايمنی : رعايت نکات ايمني در جاده يعنی آرامش ، آسايش و تداوم زندگي«

فراخوانمناقصهعمومیباارزیابیساده
اداره کل راهداري و حمل و نقل جادهاي اســتان خراســان رضوي در نظر دارد مناقصات به شرح ذیل  را از 
طریق ســامانه الکترونیکي دولت برگزار نماید. کلیه مراحل فراخوان مناقصات از دریافت و تحویل اســناد 
مناقصه از طریق درگاه ســامانه الکترونیکي دولت )ستاد( انجام خواهد شــد و لازم است مناقصهگران در 
صورت عدم عضویت قبلي مراحل ثبت نام در ســایت مذکــور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار در سامانه 98/9/19 میباشد. 

مبلغ تضمین شرکت در مبلغ برآورد )ریال(موضوع مناقصهشماره مناقصه
مناقصه )ریال(

98/31/131
بهسازی ،احداث و آسفالت گرم 

محور راه روستایی آبدراز شهرستان 
سرخس

9/251/529/8۰74۶2/57۶/49۰

98/31/132
بهسازی ،احداث و آسفالت گرم 

محور راه روستایی پاکتل شهرستان 
قوچان

12/575/۰24/23۶۶28/751/212

- نوع تضمین شرکت در مناقصه میبایست به صورت ضمانت نامه بانکي و یا فیش واریز مبلغ در وجه ادارهکل 
باشد.

- مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا ساعت ۰۰: 14 روز  چهارشنبه تاریخ 98/9/27
- مهلت ارسال پاسخ پیشنهادات از طریق سامانه : تا ساعت ۰۰: 14 روز  شنبه تاریخ 98/1۰/7

- تاریخ و ساعت بازگشایي پاکات مناقصه :  ساعت 9 صبح روز  یکشنبه 98/1۰/8
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار : مشهد– انتهاي خیابان فدائیان اسلام – کد پستي 9173۶95۶3۶- 

تلفن تماس8-33412۰24-۰51 و نمابر : ۰51-33435888 
- اطلاعات تکمیلي در اسناد مي باشد.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد )راهبري و پشتیباني( : 41934 -۰21
- جهت کسب اطلاعات مي توانید به آدرس سایت زیر رجوع نمایید :

www.setadiran.ir : )آدرس سامانه تدارکات الکترونیکي دولت )ستاد
شناسه آگهی: ۶875۶9

شماره میم الف: 7۰13

  اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده¬اي استان خراسان رضوي
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اعلام آمادگی شهردار مشهد برای 
همکاری با کلانشهرها در حوزه 

شهرهوشمند  
شــهردار مشــهد ضمن اشاره 
به تجربیــات و اقدامات انجام 
شــده در حوزه هوشمند سازی 
آماده  گفت:  مشــهد  کلانشهر 
انتقــال تجربیــات و همکاری 
با ســایر کلانشــهرها در حوزه 

شهرهوشمند هستیم.
بــه گــزارش صبــح امــروز، 

محمدرضا کلائی در همایش »تهران هوشمند« که در برج میلاد برگزار 
شــد، افزود: در حوزه هوشمندسازی، اقدامات خوبی انجام داده شده است 
و وجود تفاوت در مســیر دستیابی به شهر هوشمند در مشهد نیز به دلیل 

اعتقاد و نکاتی است که در خصوص شهر هوشمند داریم.
وی با بیان اینکه زمانی که از شــهر هوشــمند سخن می گوییم در واقع 
از یک ترکیب حشــو اســتفاده می کنیم اظهارکرد: این سوال همواره به 
وجود می آید که مگر شــهر در مفهوم خودش هوشــمند نیست که ما از 

این ترکیب اضافی استفاده کرده و صحبت از شهرهوشمند می کنیم.
وی تصریح کرد: تمام افرادی که در کسب و کارهای خود و زندگیشان به 
صورت جدی با مقوله شهر سروکار دارند، می توانند این موضوع را تایید 
کنند که شهر موجودی زنده، دارای عکس العمل و پاسخگو است و کاملا 
هوش و هنجار ذاتی در آن جاری اســت.وی اضافه کرد: وقتی صحبت از 
هوشمند سازی شهر می شود، به نظر می رسد با یک موجود بی جان، بی 
بصیــرت بی هوش صحبت می کنیم که می خواهیم به کمک ابزارهایی 
آن را به سمت هوشــمندی پیش ببریم .کلائی با تاکید بر اینکه نکته و 
انتقاد اصلی ما نیزدقیقا همین جا اســت، ادامه داد: واقعیت این است که 
شــاید علاوه بر مفاهیم جاری درشهرهوشمند که عموما ایجاد زیرساخت 
ها و ابزارها در حوزه ict و اصلاح فرایندها و امثال آن اســت، باید قواعد 
حاکم بر شــهر و همچنین هوشی که در شــهر جاری است و هنجاری 
که بر مبنای این هوش در شــهر جاری شــده است را نیز بشناسیم و بر 
این مبنا ابزارها را در اختیارشــان قرار بدهیم.وی اضافه کرد: معتقدم آن 
تجربه ای که در شهر مشهد برای ما خیلی مهم بوده، سرعت دستیابی به 
اهداف مان در حوزه هوشمندسازی است. همچنین هوش جاری در شهر 
و آن قواعدی که مردم بر اســاس آن رفتار می کنند را شناســایی و ابزار 
مورد نیاز را در اختیارشــان قرار داده ایم.وی تصریح کرد: به عنوان مثال؛ 
اپلیکیشــن »سی مپ« در شهر مشهد برای افرادی که می خواهند زباله 
های خود را از مبدا تفکیک کنند، راه اندازی شــده است که بر اساس آن 
کسب و کارهایی نیز شکل گرفته و سرمایه گذرانی در آن سرمایه گذاری 
کرده اند.وی ادامه داد: نکته اصلی و نقطه شروع در مسیر هوشمند سازی 
این اســت که برای موفق بودن یک برنامه مانند »سی مپ«مردم مشهد 
نیز بایستی به آن علاقمند باشند و بخواهند زباله های خودشان را ازمبدا 
تفکیک کنند و برای این کار به دنبال راه حلی باشــند.کلائی گفت: پس 
گام اول در موفقیت برنامه ها واپلیکیشن ها این است که مردم علاقمند 
به استفاده از این ابزار باشند و فرهنگ شهروندی این موضوع را پذیرفته 
باشد.وی با اشــاره به اینکه ما موقعیت خود در »سی مپ« را نه مدیون 
ابزار و مدل اقتصادی که مدیون شناخت هنجار جاری در شهر می دانیم، 
اظهارکرد: از این نظر، مســیری که مدیریت شــهری مشهد شروع کرده 

است، اندکی متفاوت از سایر شهرها است.
وی ادامه داد: بر این اساس اعلام آمادگی می کنیم که زمینه برای انتقال 
تجربیات مان به ســایر شهرها و کلانشــهرها وجود دارد و باعث افتخار 

ما خواهد بود که دراین مجمع و نمایشگاه این تبادل دانش اتفاق بیفتد.

عکس: تزئینی است
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در پلی آف آسیا

برخلاف ادعایی که روســای فدراســیون فوتبال در خصوص ســهمیه ایران در ACL مطرح کرده بودند 
کنفدراسیون فوتبال آسیا رسما سهمیه را 2+2 اعلام کرد.مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال چند هفته قبل 
اعلام کرد سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا 1+3 خواهد بود. خبری که باعث شد تا بسیاری از طرفداران 
استقلال در انتظار ورود مستقیم به مرحله گروهی باشند و دیگر اضطراب عبور از دو مرحله پلی آف را نداشته 
باشــند اما با گذشت مدت کوتاهی خبرهای رسیده از مقر AFC نشان داد این ادعا چندان نمی تواند واقعی 
باشد.در شرایطی که قرعه کشی فصل جدید ACL قرار است امروز در مقر کنفدراسیون در کوالالامپور برگزار 
شــود دیروز سایت ای اف سی به صورت رسمی جدول مسابقات را منتشر کرد تا ثابت شود برخلاف تمام 
ادعاها و گمانه زنی ها برای فصل 2020 ســهمیه ایران همان 2+2 است. سهمیه ای که باعث می شود تا 

استقلال تهران و شهرخودرو مشهد برای رسیدن به مرحله گروهی با دردسرهای زیادی روبرو شوند.با اعلام 
رسمی AFC سهمیه ایران 2+2 است به نحوی که استقلال و شهر خودرو در مرحله پلی آف اول جای دارند. 
بنا به جدول رسمی AFC، استقلال باید در گام نخست در ورزشگاه آزادی به مصاف برنده جدال تیم های 
الفیصلی اردن و الکویت کویت برود و ســپس در صورت پیروزی، به آخرین دور پلی آف می رســد تا مقابل 
الریان در دوحه پیکار کند، مسیری دشوار به خصوص در دوحه مقابل تیم آماده و پرستاره ای همچون الریان.
از آن ســو شهرخودرو نیز باید در پلی آف اول در مشهد از رقیب خود پذیرایی سپس در صورت عبور از سد 
این حریف در دور دوم پلی آف در قطر با السیلیه و مهاجم ایرانی اش کریم انصاری فرد روبرو شود که این 

قرعه هم برای یحیی و شاگردانش چندان آسان نخواهد بود.

خراســانی  کوهنــوردان  خانواده هــای 
لرســتان،  در »اشــترانکوه«  جان باختــه 
هم چنان چشــم انتظار تحقــق وعده های 

مسؤولان برای احقاق حقوق شان هستند.
تیم 12 نفره کوهنوردان مشهدی، متشکل 
از کوهنوردان حرفه ای باشــگاه های پلنگ 
برفی و آزادگان مشــهد، برای انجام یک 
صعود زمســتانی راهی شهر ازنا در استان 
لرســتان شــده بودنــد تا طبــق معمول 
صعودهای گذشته شان به قلل دیگر، این بار 
هم ارتفاعات اشتران کوه )آلپ ایران( را زیر 
پا بگذارند، اما هیچ باورشان نبود که 8 نفر 
آن ها به همراه یک همراه بومی منطقه در 
یکی از دره های وی شــکل کول جنو ابدی 

خواهند شد.
حادثه ای که از همان ساعات اولیه با حجم 
زیادی از شــایعات و حرف و حدیث  همراه 
شد و با گذشــت زمان، ابعاد ترسناک تری 
از ایــن ماجرا در رســانه ها مطرح شــد تا 
جایی که بعد از گذشــت یک سال از این 
حادثه، در اولین ســالگرد درگذشت آن ها، 
خانواده های داغ دیده دیگر تاب نیاوردند و 
اعتراض و شکایت خود را از تحقق نیافتن 

حقشان علنی کردند.
*کوه نوردان جان باخته در حادثه اشترانکوه
بر اســاس اظهارات خانواده هــای داغدار، 
فدراســیون  کارشناســی  نظــرات  طبق 
کوهنوردی، باشــگاه های آزادگان و پلنگ 
برفــی تخلفات متعــددی را در این برنامه 
مرتکب شده بودند؛ از ســویی، خانواده ها 
مدعی بودند اگر تا آن روز ســکوت کرده 
بودند، به  دلیل این بوده است که باشگاه ها 
به آن ها وعده پیگیری مسالمت آمیز و آرام 

حقوقشان را داده بودند.
این ماجراها پرونده حادثه اشتران کوه را به 
یکی از پیچیده ترین پرونده های فوت های 
ورزشــی در تاریخ ورزش ایران بدل کرد، 
اگرچــه بــه حکــم وزارت ورزش، پروانه 
باشــگاه آزادگان که یکــی از اصلی ترین 
متهمــان تخلف در جریان بــه کام مرگ 
کشــاندن 9 کوهنورد در حادثه اشتران کوه 
بود لغو شــد، اما حرف خانواده ها این است 
که باید ابعاد پنهان این حادثه مشــخص 
شــود و مقصران حق و حقوق خانواده ها را 

تمام و کمال بدهند.
روایت  روز حادثه

اشــتران کوه  حادثه  داغــدار  خانواده های 
روایت های تلخــی از آنچه خود می گویند 
»بی توجهــی « و »بی مهری « دارند، آن ها 
بــرای ناراحتی شــان از وضعیــت موجود 

توجیهات متعددی دارند.
مهرداد جان محمدی، برادر مرحومه مهشید 
جان محمدی، بــه نمایندگی از کوهنوردان 
فقید این حادثه گفــت: بعد از اتفاق خیلی 
داغدیــده بودیم و حواســمان پرت حادثه 
غمباری بود که اتفاق افتاده بود. متأسفانه 
باشــگاه هم با یک سیاست و اتاق فکری 
که تشکیل داده بود قضیه را خیلی هدفمند 
پیش برد، به ما گفتند »هیچ کاری نداشته 
باشــید، ما خودمان همه چیز را پیگیری و 
دنبال خواهیم کرد« تا اینکه بعد از مراسم 
ســالگرد، دیدیم هیچ اقدامی انجام نشده 
است، خودشــان گفتند برای اینکه بتوانیم 
حق و حقوقتان را بدهیم از باشگاه شکایت 
کنید، رفتیم شــکایتی را از باشگاه تنظیم 
کردیم، بعد که به آهستگی در مسیر افتادیم 
دســت های پشــت پرده و سیاســت های 

هدفدار باشگاه برای ما معلوم شد.
وی افزود: درخواست کردیم پرونده از ازنا 
به مشهد بیاید چون بیشــتر خانواده ها در 
مشــهد بودند، بعد از یک سال و 7 ماه که 
این قضیه طول کشــید، نهایتا به مجتمع 
قضایی مشــهد رسید و کارشناسی را برای 
مــا تعیین کردنــد که این آقا کارشــناس 
تخصصی شناســت و بــدون اینکه بیاید 
چندین  بشــنود،  را  شــاکی  صحبت های 
جلســه با باشــگاه و عوامل باشگاه داشت 
و گفتــه بود من تصمیمــم را گرفتم اما از 
نظر قانونی، چون باید نشستی را با وکلای 
خانواده ها داشته باشم، جلسه ای را با آن ها 
برگزار می کنم، گفته بود یک عده رفته اند 
بالا، راهنما اشــتباه راهنمایی کرده است و 

این ها دچار حادثه شده اند.
این در حالی اســت که لادن جوکار، دختر 
مرحوم جــوکار، راهنمای لرســتانی گروه 
که خــودش هم جانــش را در این حادثه 
از دســت داد، در این باره گفت: چند وقت 
بعد از فاجعه کول جنو گروه بررســی حادثه 
و کارشناسان رسمی و برجسته فدراسیون 
ارائه  کوهنوردی نظریه کارشناسی خود را 
دادند و نقایص و اشتباهات باشگاه را بیان 
کردند، از جمله این اشــتباهات بی توجهی 
به هشــدار هواشناسی، نداشتن  تجهیزات 
کافــی و مناســب برای چنیــن صعودی، 
تمرین نکردن قبل از اجرای صعود و بیمه 

نبودن پدرم به عنوان راهنمای تیم بود.
وی افزود: با اینکه فدراســیون کوهنوردی 
محسوب  کشور  کوهنوردی  نهاد  بالاترین 
می شود و کارشناســان برجسته ای دارد و 
نظریه کارشناســی خود را بــه طور کامل 

ارائه داد، متأسفانه چون شنیدن حرف حق 
برای مسؤولان باشــگاه خوشایند نیست، 
می گویند نظر کارشناســی را قبول ندارند. 
شــنیده ها حاکی از این بود که با توجه به 
اینکه مسؤولان وقت کوهنوردی خراسان 
جزو هیأت مدیره باشــگاه آزادگان هستند، 
در این مــدت هیچ گونه همــکاری ای با 
خانواده ها نداشتند و بعد از گذشت یک سال 
از حادثه، بــا پیگیری های مکرر خانواده ها 
از اداره ورزش خراســان و تشکیل کمیته 
انضباطی، یک  مــاه تعلیق با حق اعتراض 

برای باشگاه خاطی در نظر گرفتند.
بــا توجه به فوت شــدن 9 نفــر و عمق 
فاجعــه، همــان روزهای اول خــود اداره 
ورزش و جوانان بایــد کمیته  انضباطی را 
تشکیل می داد، نه بعد از 15 ماه با پیگیری 
خانواده ها با چنین رأی ساده ای، در نهایت، 
با توجه بــه اینکه خانواده ها از طریق اداره 
ورزش خراســان و هیــأت کوهنوردی به 
از طریــق وزارت  حقوق خود نرســیدند، 
ورزش اقدام کردند. وزارت ورزش مستقیما 
وارد عمل شــد و با توجه به عمق فاجعه، 

مجوز باشگاه متخلف را ابطال کرد.
باشگاه مورد نظر بعد از لغو مجوز، با توهین 
بــه خانواده هــا آن ها را خواهــان گرفتن 
دیه اعلام کرد! در نهایت، بعد از گذشــت 
2 ســال، هنوز پرونده به هیــچ نتیجه ای 
نرسیده است و باشــگاهی ها با به بیراهه 
کشیدن پرونده و حاشیه سازی و بحث های 
انحرافی، سعی دارند که خانواده ها را خسته 

کنند و برای خود زمان بخرند.
جوکار تصریح کرد: تنهــا خواهش من از 
مسؤولان قضایی این است که حاشیه ها را 

از این پرونده بی سابقه در تاریخ کوهنوردی 
کشــور دور کنند و مجوز باشگاه خطاکار 
برای همیشه باطل بماند تا با بی تدبیری با 

جان مردم بازی نکنند.
وی اظهار کرد: می خواهم نظرم را راجع به 
رأی وزارت ورزش بگویــم، وزارت ورزش 
با رأی بــه ابطال پروانه فعالیت باشــگاه 
آزادگان، خدمــت بزرگی به جامعه ورزش 
کــرد و تقریبا می توان گفــت جلو حوادث 
آینــده را گرفت، وقتی ایــن اتفاق بیفتد، 
مسؤولان باشــگاه ها هم دقت بیشتری در 
اعزام تیم ها می کنند، حتی خود کوهنوردان 

هم دقت نظر بیشتری می کنند.
جــوکار ادامــه داد: از مســؤولان قضایی 
می خواهم روند پرونده را تسریع کنند، پدرم 
واقعا جانش را برای این صعود از دســت 
داد، کســانی که این صعود را ترتیب داده 
بودند در حق ایشــان اجحاف کردند، اولا 
اصلا پدرم در لیست بیمه نبوده است، ثانیا 
پیش داوری کردند و همه تقصیرها را گردن 
ایشــان انداختند، تمام کوهنوردان لرستان 
به مهارت و مرام پدرم واقف بودند و پدرم 
را به نام »پیر کول جنو« می شناختند، حالا 
این حرکتشــان حکایت نمــک خوردن و 
نمکدان شکستن اســت، تقصیر خودشان 
را گردن پدرم انداختنــد و بازماندگان هم 

حقیقت را مخفی کردند.
وی خاطرنشان کرد: ما خانواده ها خواستار 
شفاف ســازی هســتیم و می خواهیم ابعاد 
مختلف ایــن برنامه را شــفاف کنند، این 
برنامــه یک بهمــن طبیعی نبــود و ابعاد 
مختلف و مخفی زیادی داشــت، باید حق 

به حق دار برسد.

وکیل کوهنوردان: کارشناس این پرونده 
تخصص کوهنوردی ندارد

زمان به ســرعت می گذرد اما بر اســاس 
ادعای وکیل مدافــع خانواده های داغدار، 
هنوز تا به سرانجام رسیدن این پرونده راه 

زیادی باقی است.
وکیل مدافع این پرونده گفت: درخواســت 
اصلی خانواده ها از دادگاه شناســایی علت 
اصلی گرفتار شــدن کوهنــوردان در این 
حادثه است که مقصر اصلی شناخته شود.

علی محسن زاده با اشاره به آنکه پرونده در 
چه مرحله ای است افزود: پرونده اکنون در 
مرحله تحقیقات مقدماتی اســت و به این 
علت که ما در اســتان خراسان کارشناس 
رســمی دادگستری در رشــته کوهنوردی 
نداریم، پرونده با مشــکل مواجه شــده و 
هم اکنون پرونده به تنها کارشناس ورزشی 
شهر مشهد ارجاع شده است، ایشان رشته 
تخصصی شان شناست و درباره کوهنوردی 

تخصصی ندارد.
وی بیان کرد: تــا زمانی که پرونده به طور 
دقیق کارشناسی نشــود و اسناد و مدارک 
توسط باشــگاه ها اراده نشــود، پیش بینی 
فرجام این پرونده میســر نیست، ما الان 
با یک مشکل روبه رو شــده ایم و آن این 
اســت که باشگاه ها از ارائه اسناد و مدارک 
و برنامه ریزی هایی که انجام داده اند امتناع 
می کنند و اســناد و مــدارک را در اختیار 

دادگاه قرار نمی دهند.
وکیــل مدافع ایــن پرونده، دربــاره زمان 
تقریبی به ســرانجام رسیدن پرونده اظهار 
کرد: با این شکل رسیدگی فعلی، احتمالا 6 
ماه تا یک سال دیگر پرونده ادامه دار باشد.

تساوی شهرخودرو در بازی هندبال اصفهانی ها
دیدار تیم های فوتبال شهر خودرو و سپاهان با نتیجه تساوی یک بر یک به پایان 
رسید.در این دیدار تیم های فوتبال شهر خودرو و سپاهان از ساعت 14:30 دیروز 
در ورزشگاه امام رضا)ع( به مصاف هم رفتند. این مسابقه در نهایت با نتیجه یک 
بر یک به پایان رســید. گل های این بازی ولسیانی در دقیقه 60 برای سپاهان و 
یونس شــاکری در دقیقه 89 برای پدیده به ثمر رساندند.در نیمه نخست دو تیم 
ســعی بر کنترل بازی داشتند و روی دروازه یکدیگر فشار آنچنانی نیاوردند.یونس 
شاکری خطرناک ترین موقعیت شــهرخودرو در نیمه نخست را رقم زد. برگردان 
یونس شاکری با دفع نیازمند، پس از برخورد به تیر دروازه، به کرنر رفت.موقعیت 
خطرناک ســپاهان نیز با نفوذ محبی رقم خورد که در نهایت رحمتی، شــوت این 

بازیکن را مهار کرد.
پــس از گل تیم ســپاهان در نیمه دوم، شــهرخودرو بر شــدت حملاتش افزود.

خطرناک ترین موقعیت شــهرخودرو، شوت امین قاســمی نژاد بود که با برخورد به 
دســت امید نورافکن به دروازه ســپاهان راه پیدا نکرد. بیژن حیدری در این صحنه 
اعتقادی به پنالتی نداشــت.امیر قلعه نویی پــس از اخراج محمد محبی، برای داور 
مســابقه دست زد. دســتیار پرتغالی او در این دیدار بارها به تصمیمات داور مسابقه 
اعتراض کرد.کومان در هنــگام تعویض به خاطر اتلاف وقت با کارت زرد حیدری 
جریمه شــد. او پس از تعویض، گرمکنی که تدارکات ســپاهان به دستش داد را به 
نشانه اعتراض به زمین کوبید.در دقیقه 89 مسابقه یونس شاکری با یک ضربه سر 

دروازه سپاهان را باز کرد تا بازی با تساوی یک بر یک به پایان برسد.

مسابقات تیر اندازی میکس خراسان 
رضوی در مشهد برگزار شد

رئیس هیئت تیراندازی خراســان رضوی گفت: اولین دوره مســابقات میکس طبق 
قوانین جدید فدراســیون جهانی تیراندازی )issf( برگزار شد .کوروش فرودی در این 
خصــوص اظهار کرد: در ایــن دوره از رقابت ها در مجموع تفنگ و تپانچه با حضور 
52 شــرکت کننده در غالب 26 تیم برپا شد.رئیس هیئت تیراندازی خراسان رضوی 
بیان کرد: در پایان این رقابت ها در تفنگ بادی مجید براهو و نیلوفر داودی قهرمان 
شــدند و سجاد کشــتانیان و فاطمه ثمری و محمدرضا زهانی و هدیه عطار حسینی 
به ترتیب رتبه های دوم و ســوم را کسب کردند.فرودی ادامه داد: همچنین در رشته 
تپانجه بادی حســین جعفرزاده و محدثه بمانیان، کیهان میزانی و آزاده ســدیری و 

محمد محمدی و بهاره زمانیان به ترتیب رتبه های اول تا سوم را بدست آوردند.

رقابت تیم های مشهدی در لیگ دسته 
سوم فوتبال کشور

تیم های مهاجر نوین مشــهد و فجر نگین مشهد در گروه اول مسابقات لیگ دسته 
سوم فوتبال کشــور با رقبای خود به رقابت می پردازند.گروه بندی مرحله نهایی لیگ 
دســته سوم فوتبال کشور انجام شد که بر این اساس، نمایندگان مشهد حریفان خود 
را شــناختند.در گروه اول این مســابقات تیم های مهاجر نوین مشــهد و فجر نگین 
مشــهد در کنار کیان تهران، تازان تهران، پاراگ تهران، توربین تهران، شــهرداری 
نوشــهر، جوان نوین ساری، 04 بیرجند و ستاره سرخ کاشان رقابت خواهند کرد.این 
رقابت ها در 3 گروه ده تیمی برگزار خواهد شد و در نهایت، از هر گروه 2 تیم نخست 
به لیگ دســته دوم فوتبال کشور صعود خواهند کرد.قرار بر این است که رقابت های 
این مرحله از روز یکشــنبه، یکم دی ماه، آغاز و تیم ها به صورت رفت و برگشــت با 

یکدیگر رقابت کنند.

حضور دوچرخه سوار خراسانی در اردوی 
تیم ملی کوهستان

جوان دوچرخه ســوار مشهدی به اردوی انتخابی تیم ملی کوهستان در رشته کراس 
کانتری دعوت شــد.اردوی آماده سازی تیم ملی کوهســتان آقایان در رشته کراس 
کانتری به منظور حضور در مســابقات قهرمانی آســیا 2020 تایلند در تهران برگزار 
می شــود.این اردوی آماده ســازی 26 و 27 آذرماه در محل کمــپ تیم های ملی 
مجموعه ورزشــی آزادی برگزار خواهد شــد.بر این اســاس، امیــن تیموری، جوان 
دوچرخه سوار مشهدی به اردوی انتخابی تیم ملی کوهستان در رشته کراس کانتری 

دعوت شد.

برد فرش آرا در شاهین شهر
فرش آرا در دیداری معوقه، در چارچوب هفته هجدهم لیگ برتر فوتســال به برتری 
رســید.در دیدار معوقه هفته هجدهم لیگ برتر فوتســال کشور، تیم فرش آرا مشهد 
مهمان هایپر شاهین شهر بود. در این بازی، فرش آرا توانست با دو گل علی ابراهیمی 
و تک گل قدرت بهادری از سد حریف بگذرد و سه امتیاز را با خود به مشهد بیاورد. 
شــاگردان مرتضایــی با ایــن بــرد 33 امتیازی شــدند و با تفاضــل گل +10 به 
رتبــه چهــارم تکیــه زدند.هایپر شاهین شــهر هم با تــک گلی کــه در این بازی 
 بــه ثمــر رســاند، بــا 17 امتیــاز و تفاضــل گل -20 در جایــگاه یازدهــم قرار 

گرفت.

دعوت دومین بوکسور خراسانی به 
اردوی تیم ملی

سرپرســت هیئت بوکس خراسان رضوی گفت: ســجاد خاکساری، بوکسور وزن 64 
کیلوگرم خراســان رضوی به عنوان دومین بوکســور فصل جاری از این اســتان به 
فهرست ورزشکاران فراخوانده شده به شرکت در اردوی آمادگی تیم ملی اضافه شد.

امیر تقی پور در این خصوص اظهار کرد: اردوی آمادگی تیم ملی بزرگســالان بوکس 
از 15 آذر ماه به مدت دو هفته در مجموعه ورزشی انقلاب تهران برپا شده است.

وی ادامه داد: ســجاد خاکساری بوکسور وزن 64 کیلوگرم خراسان رضوی از روز 17 
آذر ماه در اردوی تیم ملی ایران حضور یافت.

سرپرست هیئت بوکس خراســان رضوی گفت: پیش از این “محمد شوریان” نیز از 
این استان به اردوی تیم ملی دعوت شده است.

وی افزود: علاوه بر بوکســورهای خراسان رضوی 21 بوکســور دیگر از استانهای 
آذربایجان غربی، تهران، اصفهان، مازندران، خوزســتان، سیســتان و بلوچســتان، 
لرســتان، خراسان شمالی، کرمانشاه، قم، زنجان و چهار محال و بختیاری در اردوی 

تیم ملی حضور دارند.

خانوادههاییکهچشمانتظارند؛

واکاویاشترانکوه
اخبار

دبیــرکل خراســانی کمیته ملی 
پارالمپیــک در واکنش به اینکه 
دولت در لایحه پیشنهادی بودجه 
99 هیچ مبلغــی ویژه بازی های 
پارالمپیک پیش بینی نکرده است، 
گفت: جوابی ندارم و در شــوک 

هستم.
رئیس جمهور روز یکشنبه لایحه 
پیشنهادی دولت برای کل بودجه 
را تقدیم مجلس  سال 99 کشور 

شورای اسلامی کرد.
در ایــن لایحه علاوه بر بودجه ای که در بخش جــاری و عمرانی و همچنین متفرقه برای کمیته ملی 
المپیک در نظر گرفته شده است، مبلغ 30 میلیارد تومان هم برای این کمیته و ویژه بازی های المپیک 

پیشنهاد شده است.
برای کمیته ملی پارالمپیک اما هیچ بودجه ویژه و جدا از بودجه ســالیانه این کمیته پیش بینی نشده در 
حالیکه کمیته ملی پارالمپیک هم همچون کمیته ملی المپیک ســال آینده درگیر بزرگترین رویداد خود 

یعنی بازی های پارالمپیک خواهد بود.
این موضوع با واکنش هادی رضایی همراه شده است. دبیرکل کمیته ملی پارالمپیک در گفتگو با خبرنگار 
مهر در این زمینه گفت: به معنای واقعی در شوک هستم و هیچ پاسخ و توجیهی برای این موضوع ندارم 

چون اصلا منطقی برای آن پیدا نمی کنم.
وی با اشاره به مقایسه سطحی میان وضعیت دو کاروان اعزامی به المپیک و پارالمپیک ادامه داد: کاروان 
پارالمپیک دو ســه برابر کاروان المپیک کسب سهمیه می کند و به همین اندازه مدال آورتر هم است. تا 
به امروز ورزشکاران جانباز و معلول 71 سهمیه گرفته اند اما میزان سهمیه برای کاروان المپیک تازه به 
عدد 29 رسیده است. با این حال نمی دانم چرا ما نباید بودجه ویژه بازی های پارالمپیک داشته باشیم.

دبیرکل کمیته ملی پارالمپیک در پاسخ به این پرسش که »آیا پیش از این و برای بهره مندی از شرایط 
مالی بهتر در سال آینده رایزنی داشتید؟« گفت: به هر حال ما هم روال کاری خود را دنبال می کنیم اما 
واقعا نمی دانم چه شده است و با این وضعیت چه خواهد شد؟ فقط امیدوارم اشتباهی صورت گرفته باشد 

در غیر این صورت همان که گفتم، من فقط شوک زده ام.
رضایی در پاســخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه » 34 میلیارد و 600 میلیون تومان بودجه پیشنهادی 
برای کمیته ملی پارالمپیک اســت. در بخش عمرانی هم برای ایــن کمیته 100 میلیون تومان در نظر 
گرفته شــده است. این میزان بودجه پاسخگوی برنامه های شما در سال آینده خواهد بود؟«، گفت: ما از 
مشکلات دولت مطلع هستیم. بر مبنای بودجه ای که مصوب شده و در اختیار می گیریم، برنامه های مان 

را دنبال می کنیم. بعضا مجبوریم به حداقل ها اکتفا کنیم و اینگونه پیش برویم.
کمیته ملی پارالمپیک در حالی با این شــرایط مالی و پیشنهادی در سال آینده مواجه شده که از مجموع 
بودجه ابلاغی خود برای ســال جاری که 29 میلیارد تومان بود تا به امروز تنها 35 درصد دریافت کرده 

است.
سرپرســت کاروان اعزامی به بازی های پارالمپیک توکیو در این زمینه گفت: تا امروز بدون هیچ انتقاد و 
گلــه ای کارمان را انجام داده و اجازه ندادیــم هیچ برنامه ای زمین بماند اما به هر حال ما هم تا زمانی 
با این شــرایط کنار می آییم که در توان مان باشد. درصورتی که احساس کنیم نمی توانیم با این شرایط 

مالی محدود ادامه فعالیت داشته باشیم، کنار می رویم تا کسانی بیایند که توانمندی بیشتر از ما دارند.

علـی ابراهیمـی بعـد از پیوسـتنش بـه تیم فـرش آرای مشـهد گفت: بعد از بازگشـتم از لیـگ چین چند 
پیشـنهاد خارجـی داشـتم اما بـا توجه به مشـکلات قطعـی اینترنت موفق بـه برقراری ارتبـاط به موقع 

نشـدم و همیـن عـدم ارتباط باعث از دسـت رفتن برخی از پیشـنهادات شـد.
وی ادامـه داد: مـن در لیـگ چیـن شـرایط خوبی داشـتم و از لحـاظ آمادگـی در بهتریـن حالت ممکن 

قـرار داشـتم و همیـن امـر باعـث شـد در یک فصـل 46 گل بـرای تیم دالیـان به ثمر برسـانم.
بعـد از پایـان لیـگ چیـن و نیـم فصل لیگ ایـران از چند تیـم بالانشـین در جدول با مـن تماس هایی 
گرفتـه شـد کـه مـن ضمن تشـکر از مسـئولین این تیم ها بـه دلیل اینکـه هدفم بازی کـردن در ایران 

نبـود این امر صـورت نگرفت.
ابراهیمـی در خصـوص پیوسـتنش بـه فـرش آرا اظهـار داشـت: بعـد از صحبـت صمیمانه که بـا مجید 
مرتضایـی و عوامـل تیـم داشـتم از من درخواسـت کردند که به تیم شـهرم در ادامه مسـیر لیگ کمک 
کنـم و همچنیـن بیـان چنـد دیـدگاه دیگـر به ایـن نتیجه رسـیدیم کـه بعد از گذشـت 7سـال بهترین 
زمـان بـرای پیوسـتن بـه تیـم شـهرم اسـت، چـرا کـه خـودم را همـواره مدیـون فوتسـال مشـهد می 
دانـم، مـن بـا فـرش آرا بخاطر رسـیدن به هدف بزرگشـان و علاقـه قلبی که بـه این تیـم و همچنین 
تماشـاگران مشـهدی دارم قـرارداد امضـا کردم و از این موضوع بسـیار خوشـحالم، امیـدوارم که بتوانم 

در ادامـه فصـل به ایـن مجموعه کمـک کنم.
وی در خصـوص شـرایط تیـم فـرش آرا گفت: خداراشـکر تیم شـرایط بسـیار خوبـی دارد و این حاصل 
زحمـات مدیریـت و کادر فنـی و البتـه کاپیتـان تیم قدرت بهادری و هواداران اسـت، از مـن در این تیم 
اسـتقبال بسـیار خـوب و صمیمانـه ای صـورت گرفت،چـه در دنیـای مجـازی و چـه حضـوری از طرف 
هـم تیمـی هایـم کـه باعـث تعجـب و خوشـحالی من شـد چرا کـه تقریبـا تمامی بچـه ها از دوسـتان 
نزدیکـم هسـتند و مـن متوجـه شـدم کـه رفاقـت در ایـن مجموعـه یکـی از رمـز هـای موفقیـت این 

فصـل فرش آرا اسـت.
ابراهیمـی در پایـان خاطرنشـان کـرد: ناگفتـه نمانـد کـه یکـی از پیشـنهادهای خارجـی مـن تقریبا در 
شـرایط پایانـی قـرار دارد و مسـئولین تیـم فـرش آرا در جریـان ایـن موضوع هسـتند و احتمـال اینکه 

نتوانـم تـا پایـان فصـل در خدمـت تیم شـهرم باشـم هم وجـود دارد.
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رییسشورایهماهنگیاصلاحطلبانخراسانرضویدرگفتوگوبا»صبحامروز«

ماراکارگرانتخاباتمیدانند
در شــماره قبلی بخــش اول گفت و گوی مهدی 
عبایی رییس شورای هماهنگی اصلاح طلبان 
خراســان رضوی در روزنامه »صبح امروز« به 
چاپ رســید. در این شــماره بخش دوم این 

گفت و گو را می خوانید.
فراز و فرود شــورای اصلاح طلب شــهر مشهد و 

شورای هماهنگی اصلاح طلبان
عبایی در رابطه با لیست اصلاح طلب شورای شهر 
گفت: ما برای بستن لیست آن زمان با اعتدالیون به 
توافق رسیدیم اما ابتدا به سراغ اصولگرایان عاقلی 
که از فشار ایجاد شده بخصوص در مشهد توسط 
برخــی از اصولگرایان به جان آمده بودنــد، رفتیم. منتهی برای تنظیم 
لیست با آن ها به توافق نرسیدیم. قرار بر این بود که شورای همانگی به 
صورت تقویت شده پشتیبان این شورای شهر باشد و شورای شهر قبل 
از مشورت با متخصصین، اساتید دانشگاهی، فرهنگیان و مردم، به سراغ 
شورای سیاست گذاری بیآید. شورای سیاست گذاری با حضور اشخاص 
حقیقی که حزبی نیســتند ولی جایگاه اجتماعــی دارند و اصلاح طلب 
هستند، در حقیقت همان شورای هماهنگی تقویت شده  است. فرمول 
گذشته این بود که نصف تعداد احزاب، شخصیت های حقیقی باشند و آن 
زمان هم شکل گرفت. بخشی از عناصر پشتیبان مالی و نیروهای ملی 
مذهبی از همان اشخاص حقیقی بودند، کسانی که در گذشته پایه های 
احزاب بودند ولی بعد به دلیل گرفتاری ها یا مشــکلات جسمی دیگر 
درون احزاب نبودند، ورود پیدا کردند و کار شــکل گرفت. اما به محض 
اینکه پیروزی به ظهور رسید همه آن حرف ها یا فراموش یا با مانع روبرو 
شد. شورای شهر مشهد استدلال هایی برای خودش داشت و می گفت 
ما در عمل با مشکلاتی روبرو شــده ایم. یکی از مشکلات این بودکه 
می گفتند شورای شهر چرا با شورای هماهنگی مشورت می کند، کمتر با 
آن ها مشورت کند. شورا نمی توانست نیرو از درون اصلاح طلب ها بگیرد 
و یا پاســخ اســتعلام ها نمی آمد و مجبور بودند به همان نیروها بسنده 
کنند. اولین انتقادها و اختلافات جزیی از اینجا شروع شد. ما می گفتیم 
برای معاونت فرهنگی شهرداری کسی را بگذارید که هم چهره شاخص 
فرهنگی باشد وهم دستی در اجرا داشته باشد، به دلایل مختلف گفتند 
نشد. کم کم فاصله میان شورای هماهنگی و شورای شهر مشهد عمیق 
شــد.  بدنه و احزاب جوان تر هم می گفتند شورا با ما فاصله گرفته است 
و مشورتی با ما نمی شود. حداکثر این بود که شورای هماهنگی از اعضا 
شورای شهر دعوت می کرد تا پاسخ دهد و آن ها هم در پاسخ به انتقادات 
می گفتند شــما دســت از دور بر آتش دارید، مثل ما نزدیک نیستید تا 
مشــکلات ما را ببینید. البته بعضی از آن استدلال ها را می پذیرفتیم و 
بسیاری را هم نمی پذیرفتیم. اینکه روند تصمیمات کمیسیون فرهنگی به 
چه صورت است و چرا این اتفاقات می افتد ربطی به آن موانع ندارد. چرا 
گروهی از اساتید دانشگاه، فرهنگیان و خبرگان فرهنگی برای مشورت 
دعوت نمی شوند. پاسخ این سؤالات قانع کننده نبود. شورای هماهنگی 
احساس کرد که با این وضعیت خرج خودش را از اجراییات شورای شهر 
جدا کند، یعنی گفتیم شورای کار خودش را انجام دهد و ما دیگر انتقاد 
نمی کنیم، منتهی اگر جایی از شورای هماهنگی انتقاد کردند، می گوییم 

کار شورای شهر به ما ربطی ندارد. آنها شورای شهر هستند و ما شورای 
هماهنگی اصلاح طلبان، اگر از ما مشورت بخواهند، مشورت می دهیم.

بازسازی شورای هماهنگی خراسان رضوی
وی اذعان کرد: با این اتفاقات، دوستان شورای هماهنگی گفتند یا شورا 
درست میگوید و اجازه نمی دهند از ما مشورت بگیرند و یا نمی خواهند از 
ما مشورت بگیرند. ما بعد از این برای انتخابات آینده نوع ترکیب شورای 
سیاست گذاری را تغییرمی دهیم. نتیجه شــورای سیاست گذاری قبل، 
شــورای شهر فعلی بوده است. ما در آزمون انتخابات مجلس این کار را 
تکرار نکنیم، سراغ کسانی برویم که بدون شک ارتباط شان با ما در چهار 
ســال نمایندگی قطع نمی شود و به همین دلیل شورای سیاست گذاری 
را به کســانی که مثل خود ما فکر می کنند و هدفشــان مثل ما باشد 
محدود کنیم، که ما روی دو نماینده کار کنیم و انتخاب شوند و در این 
چهار سال با ما مشورت کنند، بهتر از این است که پنج نفر باشند از هم 
گسیخته و رها که ندانیم چه می کنند. کما اینکه بسیاری از نمایندگان 
مجلس لیست امید همین گونه هستند. این است که دوستان با وسواس 
بیشــتری به سراغ شورای سیاست گذاری رفته اند. من از زمان فروردین 
گذشته شروع می کنم که دوره جدید شورای هماهنگی بود. من رییس 
دوره ای بودم و تغییراتی در شورای هماهنگی صورت گرفت. احزابی که 
پروانه هاشان صادر نشده بود کنار گذاشته شدند و اینگونه تعداد احزاب 
کمتر و شورا محکم تر شد. تمام جلسات به صورت هفته در میان تشکیل 
و مسائل انضباطی به شدت رعایت و کار بین احزاب تقسیم شد. کمیته ها 
تشکیل شدند و با آمادگی سراغ انتخاب اشخاص حقیقی برای شورای 
سیاست گذاری رفتیم. اگر اتفاقاتی که با ندانم کاری های دولت و مسئولین 
رخ نمی داد، اتفاقاتی که بسیار به دموکراسی، عدالت خواهی، انتخابات و 
مجلس لطمه زد، ما روی غلتک قرار داشتیم. چون اشخاص حقیقی را 
در دو مرحلــه، 4 نفر در یک مرحله و 2 نفر در مرحله ای دیگر، انتخاب 
کرده بودیم و قرار گذاشته بودیم که اتاق فکری تشکیل دهیم. جوان تر ها 
که بدنه فعال هســتند، به هیأت رییسه و ستادها بی آیند و کار را دست 
بگیرند. به ســمتی می رفتیم که اولین جلسه شورای سیاست گذاری را 
برگذار کنیم و ســراغ افرادی که مدنظر داریم برای ثبت نام در انتخابات 
برویم و به صورت رســمی از آن ها بخواهیم در انتخابات ثبت نام کنند. 
متأسفانه گرانی بنزین در روز میلاد پیامبر اکرم اتفاق افتاد و لطمه بسیار 

بدی به کشور زد.
مردم بی اعتماد شده اند

رییس شورای هماهنگی اصلاح طلبان در ادامه اظهار کرد: اول که ذهن 
اصلاح طلبان رفت سراغ این مســئله که با این وضعیت انتخابات زیر 
سؤال رفت، از بین مردم چه کسی تمایل دارد در انتخابات شرکت کند 
که ما خواهش و توجیه کنیم که اگر شــما نیایید فلانی رأی می آورد، 
اگر آن ها رأی بیاورند مجلس از این که هست بدتر می شود. چه کسی 

این تحلیل ها و توجیه ها را قبول می کند. اولین حرفی که در جلسه بعد 
از حوادث زده شــد، این بود که ما با چه رویی سراغ مردم برویم؟ وقتی 
سر جوانان کشور این مسائل آمده، ما چه بگوییم؟ گفتیم که ما به سراغ 
انتخابات می رویم ولی خواسته ی اولیه مردم انتخابات نیست، انتخابات 
در درجه چهارم و پنجم اســت. اقتصاد، کرامت انسانی، اعتماد و حفظ 
سرمایه های اجتماعی خواســته های اولیه است. بین مسئولین و مردم 
اعتماد از بین رفته. یک ســری از مسائل ساده ای مثل آمارهای مربوط 
به بنزین از مردم پنهان نگه داشته می شود، آمار در کشور ما یک پدیده 
محرمانه است. به مردم می گویند ما می خواهیم به 60ملیون نفر یارانه 
بدهیم، بعد معلوم می شود اینگونه نیست، مسائل دیگری مطرح است. 
روحانی می گوید روز جمعه خبردار شده است، رییسی هم حرف دیگری 
داشته، چه کسی پس پای ماجرا بوده؟ این ها از مردم مخفی نگه داشته 
می شود. بنابراین چگونه می شود اعتماد مردم را جلب کرد و آن ها را پای 

صندوق رأی آورد؟

رقابتی بودن انتخابات گامی به سوی تحقق دموکراسی
این فعــال اصلاح طلب گفت: در زمینه های فکــری، ما اصلاح طلبان 
می گوییم مشارکت تنها راه رسیدن به دموکراسی نیست، رقابتی بودن 
انتخابات است که دموکراسی را ایجاد می کند، وگرنه مشارکت در بسیاری 
از کشورهایی که نظام استبدادی دارند هم اتفاق می افتد اما رقابتی نیست. 
بنابراین این صندوقی که رقابتی نباشد ما را به سمت توسعه اجتماعی و 
دموکراسی نمی برد. بعضی از دوستان اصلاح طلب ما می گویند مسیر ما 
از صندوق رأی می گذرد، درست می گویند اما صندوقی به دموکراسی و 
مردم سالاری می رسد که انتخاباتش رقابتی باشد نه اینکه فقط مشارکتی 
باشد. حالا بهانه می آورند که دو فضا را دو قطبی نکنید درحالی که کشور 
ما از اول انقلاب دو قطبی بوده است. بعد از پیروزی انقلاب در اسفند ماه 
اولین موضع گیری ها در مقابل کابینه آقای بازرگان شروع شد و فضای 
کشور دوقطبی شــد، یک عده طرفدار کابینه نهضت آزادی و بازرگان 
شدند مثل اصلاح طلبان که می گفتند دولت مهندس بازرگان لیبرال است 

و یــک عده هم مخالف آن کابینه بودند و می گفتند دولت باید انقلابی 
باشــد. این دوقطبی بودن شروع شد و ادامه پیدا کرد. در دوم خرداد هم 
انتخابات دوقطبی بود. دوقطبی بودن ایرادی ندارد به شرطی که تبدیل 
به منازعات اجتماعی نشود، دولت و احزاب بی آیند فضا را تلطیف کنند. 
دوقطبــی بودن انتخابات را رقابتی می کند. این اتفاق نیفتاد و ما ماندیم 
با میراثی از این حوادث خیابانی که با دموکراسی ضدیت دارند. هرکدام 
از این اتفاقات، کشور را از توسعه دور و فضایی که باید به سمت تلطیف 

برود به فضای خشونت و بی اعتمادی تبدیل می کند.
پنج انتقادی که بر مسئولین وارد است

عبایی ادامه داد: انتقاداتی وجود دارد، اول اینکه در کشور اندک سالاری 
وجود دارد، یعنی دولت به تعدادی خاص از نخبگان متکی است. برای 
مثال صدا و ســیما این روزها یک صــدای مخالف را هم نمی آورد. 
دوم، کشور دارای اقتصاد نفتی است. سوم، اقتصاد نفتی تبعاتی مثل 
فســاد، ارتشــاء و ناکارآمدی دارد. چهارم، در کشور عدم شفافیت و 
پنهان کاری وجود دارد، بسیاری از حقایق با عنوان جلوگیری از خبردار 
شدن بیگانگان از مسائل، پنهان می شود. بیگانگان که این روزها با 
کمک ماهواره و شــبکه هایی که دارنــد، از مردم ایران زودتر مطلع 
می شوند. مردم ما هستند که به اطلاعات و تحلیل نیاز دارند و درب 
اطلاعات به روی آن ها بسته است. پنجم اینکه مسئولین در کشور 
مــا آینده نگری و آژیر خطر ندارند برای مثال یک دانشــجو متوجه 
می شــود که پدیده هایی همچون اعتراضات طبیعی است و به هر 
بهانه ای ممکن اســت اتفاق بی افتند، آن بهانه ممکن است تقسیم 
استان باشد، تخریب خانه های خارج از محدوده شهری یا اعلام یک 
مســئله همچون گرانی بنزین باشد و حتی بدون بهانه مثل دی ماه 
96 کــه از یک تجمع 50 نفره یک ابتدایش اصول گراها بودند و در 
یک آن دیدند کنترل تظاهرات از دستشــان خارج و جمعیت بیشتر 
شده است که شعار دیگری می دهند. گوش های مسئولین و حتی ما 
اصلاح طلب ها سنگین شده است. من به دوستان اصلاح طلب مان، از 
بزرگان اصلاحات تا جوانان گفته ام که ما واقعیت ها را نمی شــنویم، 
بدنه اجتماعــی از ما فاصله گرفته و به ما عنوان کارگر انتخاباتی را 
داده اســت. هروقت که به انتخابات پرشــور احتیاج داشته باشند به 
سراغ اصلاح طلب ها می آیند که با شــعارهای خیلی خوب تبلیغ و 
مردم را برای شرکت در انتخابات ترغیب می کنند. ما شده ایم کارگر 
انتخاباتی، کار دیگری با ما ندارند، مشورت که از ما نمی گیرند. اگر از 
احزاب و لیست امید در مجلس برای بالا بردن قیمت بنزین مشورت 
می گرفتند، به مسئولین گفته می شــد این کار را باید از اردیبهشت 
به صورت پلکانــی آغاز کنند تا در آذر ماه برای حقوق کارمندان به 
مشکل نخورند، قیمتش را 1200 و بنزین آزاد را 2000 تومان کنند و 

نیمه شب عید اعلام نکنید که عید مردم تلخ شود.

اصلاح طلب ها چه باید بکنند؟
وی در پایان مانیفســت اصلاح طلبی را اینگونه تشــریح کرد: واقعیت 
این است که مانیفســت اصلاح طلبی هنوز نوشته نشده. آقای خاتمی 
مسائلی را بیان کرد که بیشــتر مربوط به سیاست اجرایی کشور بود و 
بخشی  هم مربوط به اندیشه اصلاح طلبی. آقای ملکیان هم با بخشی از 
اصلاح طلبان در نشست تقدیر ما تدبیر ما که به صورت جزوه کوچکی 
درآمد، اندیشــه اصلاح طلبی را تدبین کردند. اما احزاب منشوری به نام 
منشور اصلاح طلبی را ننوشتند که هر اقدام ملی یا جزیی بر اساس آن 
منشور انجام شود، برای مثال اگر خواستند ائتلاف کنند یا اگر به دنبال 
راهکار و دیدگاه های اقتصادی هستند، به سراغ منشور بروند. کتاب »چرا 
ملت ها شکست می خورند«، نوشته آقایان عجم اوقلو و جیمز رابینسون و 
ترجمه آقایان میردامادی و نعیمی پور، بسیار کتاب مفیدی است. این کتاب 
اگر خلاصه شود در حقیقت مانیفست اصلاح طلبی را شرح می دهد. در 
این کتاب گفته می شود اقتصادهای بزرگ به کشورهای در حال توسعه، 
توصیه هایی می کنند، آن ها تنها مسیری که برای بهبود اقتصاد و ثروت 
مردم معرفی می کنند، پرهیز از اندک سالاری و رسیدن به مردم سالاری 
است، یعنی تقویت تمام سازمان های مردمی. اصلاح طلبان این کتاب را 
بخوانند و خلاصه ای از کتاب را در جوامع و قطع نامه ها بگویند و این را به 
یک منشور تبدیل کنند. نظام وقتی ببیند احزاب نه سر مسئله قدرت، سر 
مسئله بهبود وضعیت مردم که به نفع اصلاح طلب ها، اصول گراها و دولت 
اســت، دغدغه دارند و راهکار ارائه می کنند، دولت ممکن است نگوید 
ما توصیه شــما را قبول کردیم اما می پذیرد و سراغ راهکارها می رود، 
کما اینکه بسیاری از توصیه ها عملی شده، اما بد اجرا شده است. دومین 
مسئله ای که باید انجام دهیم این اســت که پنبه ها را از گوش مان در 
بیاوریم، جامعه تغییر کرده. یک بار جامعه در دوم خرداد نشان داد تغییر 
کرده و اصولگراها این تغییر را بعد از دوم خرداد 76 متوجه شــدند. حالا 
ما اصلاح طلب ها این پنبه ها را در گوش مان فرو کرده ایم و فکر می کنیم 
مردم به حرف های ما عمل می کنند در حالی که جامعه نگاه می کند چه 
کسی به او بها می دهد. سوم اینکه باید برنامه داشته باشیم. برای مثال 
ما باید به روحانی برنامه می دادیم، اگر قبول می کرد از ایشــان حمایت 
می کردیم. یا در سال 94 لیست امید را بدون برنامه بستیم. ما اگر 20 نفر 
در مجلس داشته باشیم که یک برنامه تدوین شده ارائه بدهند، از 100 
نفر آدم پراکنده بهتر است. بنابراین اصل قضیه که فراموش شده است، 
برنامه نویسی برای اداره کشور است. اگر این کارها را انجام دادیم، حجت 
ما برای رفتن ســراغ مردم تأمین می شــود. باید به مردم بگوییم ما در 
گذشته اشتباهاتی داشــتیم و نمی خواهیم آن اشتباهات را تکرار کنیم، 
می خواهیم برنامه بدهیم و آدم های پاک دست بی آوریم نه آدم دروغ گو 
و دزد. گرچه به این شورای شهر انتقاد داریم اما شورای پاکدستی است. 
هرچه گشتند چه در کابینه خاتمی و چه شورای شهر مشهد نتوانستند، 
فســاد پیدا کنند. ممکن است در سیستم اجرایی تخلفاتی داشته  باشند، 
کارهایی کرده باشــند که محتاج بررسی باشد ولی آدم های پاک دستی 
هستند. به مردم بگویم که ما ســراغ آدم های پاک دست می رویم. اگر 
این  کارها را انجام دهیم و پیروز انتخابات نباشیم، به اهداف مان نزدیک 
می شویم. باید خانواده های خودمان را متقاعد کنیم که شرکت در همین 

انتخابات هم تقویت دموکراسی است. 
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